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Cu încredere deplină 
pe calea

agriculturii socialiste)încheierea procesului de colectivizare a agriculturii a constituit un eveniment de seamă in viața regiunii Cluj. A- cest eveniment prezintă un succes însemnat al țărănimii muncitoare din regiunea noastră, care sub îndrumarea organelor și organizațiilor de partid a pășit cu încredere deplină pe calea arătată de partid — gospodăria a- gricolă colectivă.Gospodăriile agricole colective mai vechi, ca cele din Luna de Jos, raionul Gherla, Plăiești, Luncani, raionul Turda, Mirăslău, raionul Aiud, Cîțcău, Uriu, raionul Dej, Ro- mînași, Someș Odorhei, raionul Zălau și multe altele din regiune au devenit în scurt timp după înființarea lor unități agricole socialiste fruntașe, dezvoltate din punct de vedere economic, adevărate centre de atracție pentru întreaga țărănime muncitoare din satele regiunii noastre. Ele și-au dezvoltat an de an averea obștească, și-au creat ramuri noi, aducătoare de mari venituri pentru colectiviști, și-au sporit efectivele de animale, au reușit să-și organizeze tot mai bine munca și producția, să obțină an de an rezultate mai bune, să asigure colectiviștilor un trai din ce în ce mai îmbelșugat și să schimbe din temelii fața satelor de altădată. Țăranii colectiviști din aceste unități, în frunte cu comuniștii, au obținut rezultate despre care s-a auzit în întreaga țară și cu atît mai mult in fiece cătun din regiunea noastră. In ultimii 3 ani gospodăria colectivă din Plăiești, raionul Turda, de exemplu, a fost gazdă a peste 2.000 de vizitatori. La fel au atras spre ele multe mii de vizitatori și celelalte gospodării fruntașe. Contactul viu, concret, al țăranilor muncitori din regiune cu realitatea din aceste unități le-a imprimat convingerea de nestrămutat în superioritatea netă a muncii unite în gospodăria agricolă colectivă.întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor colective existente în regiune, prin îndrumare și sprijin concret, a fost permanent în atenția comitetului regional de partid și a sfatului popular regional. Drept urmare, noi și noi gospodării colective s-au ridicat la nivelul celor fruntașe, devenind milionare și multimilionare, adevărate focare ale bunăstării și fericiriiRezultatele obținute de aceste unități fruntașe au constituit argumentul cel mai puternic, pe baza cărora masele de țărani muncitori s-au convins că gospodăria colectivă este drumul bunăstării. O importanță deosebită a avut traducerea în viață a indicațiilor date de conducerea partidului nostru, de a atrage mai intîi țărănimea muncitoare în forme simple, de cooperare în producția agricolă — întovărășirile agricole — care au constituit o școală a muncH în comun, a convingerii despre avantajele șl posibilitățile ce le deschide agricultura socialistă și care au ușurat apoi trecerea țărănimii muncitoare pe drumul gospodăriei colective. Pentru convingerea țărănimii muncitoare de a păși pe drumul gospodăriei a- gricole colective, organele și orga-
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nizațiile de partid din regiunea noastră, au generalizat experiența pozitivă cîștigată și metodele care s-au dovedit cele mai eficace în munca pentru colectivizareapolitică dusă agriculturii.Aplicînd în dicații date de către conducerea partidului cu privire la îmbunătățirea muncii politico-organizatorice pentru colectivizare, organele și organizațiile de partid din regiune au organizat numeroase vizite ale țăranilor întovărășiți în gospodăriile agricole colective fruntașe (numai în ultimele 3 luni, au fost organi- zate peste 100 de vizite la care au participat aproape 4.000 de țărani muncitori) ; au fost ținute expuneri și conferințe în adunări populare, s-au organizat convorbiri ale colectiviștilor fruntași cu țăranii întovărășiți, au fost editate broșuri, pliante, fotogazete, au fost confecționate panouri și lozinci mobilizatoare, s-au organizat expoziții volante la sate, vizionări de filme etc. despre viața și munca în gospodăriile colective.întărirea organizațiilor de partid de la sate, ridicarea rolului lor de conducător politic, intensificarea muncii politice de masă pe baza indicațiilor date de plenara C.C. al _ _ .. 30 iunie — 1 lu-

viață prețioasele in-

dinau dus la accelerarea deP. M. R. He 1961, ritmului tovărășirilor agricole în gospodării colective. în perioada ce a trecut de la plenara C.C. al P.M.R. din 30 iunie—1 iulie 1961, în regiunea noastră au intrat în gospodăriile colective peste 61.000 familii de țărani, cu peste 184.000 hectare teren. Un moment important in munca pentru colectivizarea agriculturii din regiune l-au constituit pregătirile, desfășurarea și apoi popularizarea pe larg a lucrărilor Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști.Un factor de seamă care a contribuit la încheierea cu succes a procesului de colectivizare a agriculturii l-a constituit și ajutorul permanent și multilateral pe care țărănimea muncitoare din regiunea noastră l-a primit din partea statului. Pe ogoarele regiunii noastre lucrează aproape 1.800 tractoare ale S.M.T.-urilor. Numai in anul trecut gospodăriile colective au primit din partea statului credite in valoare de peste 77 milioane Iei pentru întărirea și dezvoltarea lor economică.Jn gospodăriile agricole colective din regiunea noastră s-au unit, pe baza liberului consimțămînt, aproape 175.000 de familii, cu peste 500.000 de hectare și cu un numeros inventar gospodăresc. Regiunea Cluj este astăzi complet colectivizată. Terminarea colectivizării agriculturii în regiunea noastră a deschis desigur largi perspective de dezvoltare economică a satelor și de sporire continuă a producției agricole, în același timp in fața noastră se ridică sarcini noi, mai complexe și de mare răspundere privind întărirea economico-organizatorică a gospodăriilor colective și ridicarea producției vegetale șl animale.Pe baza planului de măsuri concrete, elaborat în regiune și care

transformare in-

(Continuare tn pag. S-a)

Producții mori dc legume pe tot timpul anului
■ > .-.’•’.y..■ ■Măsuri actuale ce nu trebuie neglijateLa Consfătuirea pe țară a țăranilor colectiviști s-a subliniat, între altele, necesitatea organizării producției de legume în cantități cît mai mari, punîndu-se un accent deosebit pe dezvoltarea unor puternice zone legumicole în jurul orașelor și centrelor muncitorești.Străduindu-se să traducă în viață recomandările prețioase izvorîte din documentele Consfătuirii, în multe regiuni organele agricole și conducerile gospodăriilor de stat și colective au luat măsurile necesare producerii

In S. M. T.-uril® regiunii Oltenia

La S.M.T. Tu- lucești, regiunea Galați, repararea utilajului agricol necesar campaniei de primăvară se apropie de sfîrșit- în fotografie: brigada condusă de tov. Costache Lovin, lucrând la montajul tractoarelor
Foto: 
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unor cantități sporite de legume timpurii. în unități cum sînt gospodăriile de stat „30 Decembrie", Domnești și Fundeni, regiunea București, Ioșia, regiunea Crișana, Dunărea, regiunea Galați, sau gospodăriile colective din Borș și Sînition, regiunea Crișana, Macea, Aradu Nou, Tomnatic, regiunea Banat și altele. a fost reparat la timp utilajul, s-au asigurat semințele, cheresteaua și geamurile necesare răsadnițelor, în astfel de unități s-au și amenajat răsadnițele, însămmțîndu-se cu culturi de legume forțate suprafețe importante.Trebuie arătat însă că nu în toate regiunile se acordă atenția cuvenită măsurilor necesare creșterii producției legumicole în acest an. Din analiza făcută de curînd de către Ministerul Agriculturii, a rezultat că pînă acum, din sarcina de producere a culturilor forțate pentru perioada I (pină la 15 aprilie) s-a realizat pe întreaga țară numai 40 la sută. Dacă în regiuni cum sînt Galați, Oltenia și Dobrogea sau în unitățile din bazinul de aprovizionare al orașului București s-au obținut pină acum rezultate mulțumitoare în ce privește producerea culturilor de legume forțate, nu același lucru se poate spune despre regiunile Suceava, Argeș, Banat.O insuficientă preocupare se a- oordă în majoritatea regiunilor și construirii de răsadnițe noi. în unitățile agricole socialiste din regiunea Suceava — potrivit relatărilor secției agricole regionale — cheresteaua și geamurile necesare construirii de răsadnițe noi sînt asigurate în proporție de 100 la sută ; cu toate acestea până acum au fost construite răsadnițe în proporție foarte mică, în regiunea Hunedoara poate fi ln- tUnită o situație asemănătoare.Nici contractărilor de legume nu li se acordă peste tot atenția cuvenită. Dacă în regiuni cum sînt București, Dobrogea, Crișana, Galați și Banat s-au stabilit din vreme suprafețele destinate grădinăritului.

iar echipele de contractare au fost însoțite de ingineri și tehnicieni a- gronomi care au ajutat practic gos* podariile colective, în alte regiuni cum sînt Hunedoara,' Iași, Argeș* Mureș-Autonomă Maghiară, Cluj, au fost contractate pînă acum cantități mult mai mici decît producția- marfă de legume planificată. .Dată fiind marea importanță « obținerii unor cantități sporite do legume și asigurării producției ritmice, în scopul bunei aprovizionări a oamenilor muncii, este necesar ca organele agricole de Ia regiuni și raioane să urgenteze asigurarea materialelor necesare construirii răsadnițelor noi și reparării celor vechL Este bine ca repartiția materialelor sosite în depozite să se facă în așa fel incit toate unitățile agricole producătoare de legume să primească cherestea, geamuri etc. necesare în primul rînd pentru răsadnițele în care produc legume timpurii și în care fac primele repicări.Este recomandabil să fie folosite răsadnițele cu două pante care necesită cantități mai mid de materiale și păstrează mai bine căldura. 
O deosebită grijă trebuie acordată asigurării și transportării din timp a cantităților de bălegar necesare.în vederea asigurării rogojinelor necesare răsadnițelor, gospodăriile' vor fi îndrumate să folosească și împletituri din materiale locale ca paie de secară, papură, tulpini de rogoz etc. Multă atenție trebuie dată totodată procurării semințelor de legume, în primul rfnd pentru trufandale.Este recomandabil, de asemenea, să fie extinsă metoda folosită in prezent în regiuni cum sînt Iași șl Bacău unde au fost constituite cite 2—3 brigăzi compuse din ingineri și tehnicieni, care merg în fiecare gospodărie colectivă spre a ajuta la rezolvarea cît mai grabnică a tuturor problemelor pe care Ie ridică organizarea în bune condiții a producției legumicole.

Redesfundatul parțial în viile

Să fie grăbit ritmul reparării utilajului
RAID-ANCHETÂ

In aceste zile de iarnă și tn S.M.T.-urile din regiunea Oltenia se 
desfășoară din plin acțiunea de pregătire a utilajului in vederea 
campaniei agricole de primăvară. Însuflețiți de Directivele C.C. al 
P.M.R. cu privire la criteriile principale ale întrecerii socialiste, me
canizatorii din aceste stațiuni depun eforturi susținute pentru execu
tarea la timp și de bună calitate a reparațiilor. Acolo unde lucrările 
au fost începute la vreme, unde a existat o preocupare permanentă 
pentru aprovizionarea cu piese de schimb și munca de reparații a 
fost bine organizată, s-au obținut rezultate bune.

In cele ce urmează vom relata cîteva din constatările făcute cu 
ocazia unui raid întreprins de cu rind prin unele S.M.T.^uri din 
regiune.

Pe terminaleîn atelierul stațiunii de mașini și tractoare Obîrșia se lucrează de zor. Fiecare mecanic, fiecare tractorist are locul lui bine stabilit în procesul tehnologic de reparare a utilajului.— La noi, ne informează tov. Gheorghe Bârbulescu, inginer mecanic șef, reparațiile sint pe sfîrșite. Acum sînt în lucru ultimele tractoare. De asemenea, semănătorile de porumb au fost puse la punct în totalitate. Un volum ceva mai mare de lucrări mai avem de efectuat la pluguri și cultivatoare. în ci te va zile vom termina Insă toate reparațiile.într-adevăr, prtntr-o bună organizare a muncii, SAtT.-ul Obîrșia, a Izbutit să repare și să revizuiască aproape Întregul parc de tractoare și mașini agricole. La tractoare, de pildă, pină la Începutul lunii februarie, din cele 134 planificate fuseseră reparate 121.Succesele obținute se datoresc In cea mai mare măsură faptului că In campaniile agricole din antM trecut mecanizatorii au acordat o atenție deosebită aplicării normativul de Îngrijiri tehnice, ctt «1 reparațiilor pe parcurs. Lucrul acesta a făcut c*

acum, în lamă, volumul de reparații să fie mai mic. Pe de altă parte, la buna reușită a reparării utilajului, a contribuit pregătirea și amenajarea din vreme a atelierelor. Acestea au fost dotate cu bancuri de lucru și diferite dispozitive necesare bunei desfășurări a operațiilor. Munca a fost organizată pe asamble și sub- asamble, fapt care a permis o folosire rațională atît a spațiului, cît și a utilajelor.De asemenea, lucrul pe asamble a îngăduit o extindere a diviziunii muncii, fiecare mecanizator puțind să-și însușească temeinic tehnologia de reparații la postul care i s-a încredințat Munca pe asamble și sub. asamble a dus la o calitate bună a lucrărilor.In ceea ce privește asigurarea pieselor de schimb și a materialelor, trebuie subliniat că la această stațiune, aprovizionarea s-a o singură persoană, ci întreg colectiv tehnic. Hv a stabilit din vremepiese și materiale și a luat măsurile pentru procurarea la timp șl în cantități suficiente a acestora. Dar, așa după cum spunea tov. inginer mecanic șef, mecanizatorii de •id n-au așteptat totul de la baza de aprovizionare Intr-o bună măsură el au folosit piese recondiționate și confecționări proprii.întrecerea socialistă, temeinic organizată și urmărită de comitetul sindicatului. a constituit, de asemenea, un factor important în obținerea rezultatelor amintite.— Recentele Directive ale C.C. al P M R. cu privire la criteriile prin- dpale ale întrecerii socialiste, spunea tov. L Eremia. președintele comitetu-

lul sindicatului, au dat un nou imbold în munca mecanizatorilor noștri. în cadrul consfătuirilor de producție ținute în iarna aceasta, calitatea a fost obiectivul principal luat în discuție. Arma criticii a fost folo. sită cu prisosință. Mecanizatorii de la postul de rodaj, bunăoară, au criticat faptul că cel de la postul pompe de injecție le-au trimis uneori pompe etalonate și centricubate necorespunzător. Deficiențele au fost imediat înlăturate, calitatea lucrărilor îmbu- nătățindu-se. în cadrul întrecerii socialiste, în primele rînduri au fost comuniștii. Dintre aceștia amintim pe mecanicii Gheorghe Ciuroiu, Gheor ghe Oprișoreanu, Constantin Ciocioc, pe fierarul Dumitru Gîngu, pe tractoriștii Gheorghe Zamfiroiu, Constantin Olaru și alții.Rezultate bune în munca de reparații au obținut șl alte S.M.T.-uri din regiunea Oltenia. S.M.T.-urile Bibești, Filiași, Băileștl șl Șimian, de pildă, gînă la 1 februarie reparaseră 77—87 la sută din tractoare, precum și cea mai mare parte a mașinilor agricole.
Întîrzieri nejustificate

de pe nisipuri

făcut nu de de către un Acest colec- necesarul de toate

cursul anului acesta cantități mari de legume, membrii gospodăriei agricole colective „Progresul" din comuna Făcăeni, raionul Fetești, au început din timp pregătirile necesare. Astfel, încă din toamnă suprafață de re destinată legumelor arată.Pînă acum viștii au pregătit 300 m.p. răsadnițe calde și au însămînțat 200 m.p. Pentru amenajarea răsadnițelor necesare a fost transportată cantitatea de 50 tone de gunoi; de ase-

întreaga35 hecta- culturii a fostcolecti-

menea, au fost pregătite 350 tone mraniță care va fi transportată pe terenul grădirri de legume.în scopul obținerii unei recolte timpurii de cartofi, a fost pusă la iarovizat cantitatea de 5.000 kg. sămînță de cartofi; de asemenea, sînt în curs de iarovizare încă 5 tone.în sfîrșit trebuie spus că membrii gospodăriei colective „Progresul1* au încheiat din vreme contracte cu Agevacoopul Fetești; s-a prevăzut să se cultive cu roșii timpurii suprafața de 5,5 hectare.

în anul trecut colectiviștii au cultivat cu legume 30 de hectare încasând din valorificarea lor suma de 372.245 lei, față de 230.895 lei planificați* în afară de cantitatea de legume care a fost împărțită la colectiviști potrivit zilelor- muncă efectuate.Pe baza rezultatelor bune obținute gospodăria colectivă și-a propus în planul de producție să mărească anul acesta suprafața grădinii de legume cu încă 5 hectare.
C. FRlNCUcorespondent

A

Iși îmbogățesc cunoștințele

După cum se știe, vița de vie trăiește și produce zeci de ani de-a rindul pe același loc. De aceea, la înființarea unei vii, terenul se desfundă în mod obligatoriu, pentru a crea in masa solului condiții cît mal favorabile proceselor de creștere și de înrădăcinare a sistemului radicular, în vederea formării de butuci puternici, capabili să dea producții ridicate an de an.Dar condițiile astfel create în urma desfundatului, nu se mențin timp îndelungat. Ele dispar treptat după un interval de 7-10. ani, în funcție de nivelul agrotehnic a- plicat, de natura solului, de regimul de precipitații etc. Datorită condițiilor de viață înrăutățite la nivelul masei de rădăcini hrănitoare, acestea se îndreaptă spre straturile de sol mai fertile și astfel sistemul radicular absorbant propriu-zis, se îndepărtează mult de butuc.Pentru a obliga masa principală de rădăcini să rămînă la anumite adîncimi în sol, ferite de efectele secetei, ale gerurilor, precum și pentru a-1 pune la dispoziție un volum mal mare de pămînt cu apă și aer în care să se dezvolte o floră microbiană bogată, capabilă să furnizeze cantități mari de elemente asimilabile, este necesar să se facă redesfundarea periodică — care constituie o metodă de

mobilizare a solului pe o adinei- me de 40-80 cm.Prin executarea acestei lucrări se crează condiții mai bune pentru creșterea viței de vie și anume:1) Stratul de sol de la suprafață, mai puțin epuizat, este transportat în adîncime la dispoziția rădăcinilor;
Din experiența 

Stațiunii experimentale 
viticole Odobești

pentru a-1 pune Ia dispoziție 
volum mal mare de pămînt

2) Prin afînarea solului, apa _ și aerul pătrund mai ușor, favorizînd creșterea și activitatea rădăcinilor și o activitate bacteriană mai intensă ;3) Prin amputarea rădăcinilor bătrîne se provoacă emiterea de noi rădăcini, mai active, care sînt situate în apropierea butucului, iar rădăcinile absorbante emise cele amputate, pot crește cu cm. pe zi în lunile calde și cu miditate suficientă în sol.Dacă redesfundatul se aplică mod necorespunzător, rădăcinile de schelet se pot suprima in așa măsură incit viata butucilor să devipă nesigură. Pentru a se evita astfel de efecte negative ale re-

de1-2u-
in

desfundatului. se recomandă efectuarea succesivă a lucrării: un an se redesfundă un interval — pe o parte a rinduluî, iar in anul următor celălalt interval. In ambele cazuri, se lasă neredesfundată, pe o parte a rîndulul, către rindul de butuci, o fișie de teren de 30—40 cm. In această na sau dică în a vițeiPentru a stabili în ce măsură metoda de lucru propusă este cea mai corespunzătoare condlțHlor pedoclimatice respective, stațiunea experimentală viticolă Odobești a efectuat această lucrare, de pildă, în podgoria Ivești. Aceasta se întinde pe o suprafață de aproape 5.000 ha., în zona nisipurilor Hanul Conache—Ivești—Tecuci, avînd toate condițiile să ajungă printre cele mai mari podgorii de pe nisipuri din țara noastră.Solul în podgoria Ivești unde a fost experimentată această lucrare, este nisipos cu nuanțe de cernoziom la suprafață, slab fertil. Grosimea stratului de nisip esteIng. A TUDOSIEDirectorul stațiunii experimentale viticole Odobești, regiunea Galați

același scop, este bine ca lucrare să se execute iar- primăvara de timpuriu, a- perioada de viată latentă de vie.

(Continuare In pag. 4-a)

Alături de S.M.T.-uri ca cele amintite mai sus, în regiunea Oltenia sînt însă și unități, și din păcate nu puține la număr, în care reparațiile sînt mult întîrziate. Este cazul S.M.T.-urilor Bechet, Vînju Mare, Plopșor, Laloș, Poiana Mare, Zănoa- ga, Corabia și Olari, unde procentul realizărilor la repararea tractoarelor este cupins între 40—68 la sută. Rămasă in urmă, în majoritatea acestor unități, este agricole.Conducerile unități punpe seama retragerii tîrzii a tractoarelor din cîmp. Adevărul însă nu este acesta. Majoritatea tractoarelor au fost retrase din cîmp încă de la jumătatea lunii decembrie. Cauzele rămînerii în urmă sînt cu totul altele. Unele din ele au fost, de altfel, scoase la iveală și cu ocazia unei

și reparația mașinilorunora dintre aceste Intîrzierea reparațiilor

ION LEȘEANUP. VOICULESCU
(Continuare în pag. 2-a)

NOTĂ

De ce numai 70 la sută ?
Intensificind Întrecerea socialistă 

pentru a termina la vreme reparația 
utilajului, mecanizatorii de la gospo
dăria agricolă de stat Drăgănești, re
giunea Ploiești, au reușit ca pină 
de curînd sa repare 26 de tractoare, 
din cele 28 planificate în actuala 
perioadă de reparații. De menționat 
că aici, folosindu-se piese recondițio
nate, se execută lucrări de cea mai 
bună calitate. In această unitate și 
repararea mașinilor agricole este pe 
sfîrșite. Pe 
tractoarelor 
din Băicoi.

Așa după
Petre Anghel, din serviciul mecani
zării al Trustului Gostat, reparația 
utilajului în gospodăriile de stat din 
regiunea Ploiești putea fi terminată 
In jurul datei de 5 februarie a.c.

Iată însă că gospodării de stat ca 
cele din Movila Vulpii și Albești, de 
pildă, prin ritmul nesatlsiăcător In 
oar» lucrecud, au tras mult în jos gru

terminate cu reparația 
este și gospodăria de statcum spunea tov. ing.

ticul reparațiilor pe trust. La Movila 
Vulpii au fost reparate doar 7 trac
toare, din cele 40 planificate, iar la 
Albești numai 6 din 26. Acest lucru 
a făcut ca pe întregul trust tractoa
rele să nu fie reparate decît In 
proporție de circa 70 la sută. Același 
lucru se poate spune Și despre ma
șinile agricole.

Ce-1 drept, la rămînerea în urmă 
a contribuit și lipsa unor piese de 
schimb care nu se găsesc la punctele 
de aprovizionare din unități ale Ba
zei nr. 15 Buzău. Dar pe lingă lipsa 
de piese, unitățile codașe la reparații 
au dovedit — așa după cum spunea 
tov. Ing. Anghel — o slabă organi
zare a procesului tehnologic de re
parații, cît și neasigurarea din vreme 
cu piesele de schimb necesare.

Ce au de spus conducerile unită
ților In cauză î Credem că vor ști -ă 
ia de urgență măsurile ce se impun.

!• ION

In comuna Vidra, raionul Giurgiu, funcționează un centru școlar pentru pregătirea de contabiH și brigadieri legumicoli din gospodăriile colective, în fotografie : un aspect de la o oră de legumicultură, la una din clasele de brigadieri legumicoli Foto AGERPRES
însemnări
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PR Re oC O
Vn grajd nou, cu o capacitate 

de o sută capete, se semețește în 
fața mea. Intru. în grajd plutește 
mirosul plăcut, amărui, al po
rumbului insilozat ți aburul cald 
de la răsuflările vacilor. Aici, în 
încăpere, nu se aude decît ron
țăitul monoton al vacilor și une
ori zornăitul câte unui lanț.

Mihai Jurcoi, un om scund, 
ager, se preumblă de ici colo, de- 
retiând, presărind peste tot paie 
proaspete. Din cind în cînd 
schimbă o vorbă cu loan Nică, 
ce-și vede de treabă lingă ugerele 
cît cupa ale vacilor, ~ 
vine spre mine 
mers un vițeluș, 
rerea :

— Ce ziceți de
— Sînt frumoase...
— Da' de grajd ce ziceți ?
— Bun și el-
— Abia l-am gătat în toamnă, 

ci ne și trebuie altul.
— Șt ce dacă ne trebuie ? se 

amestecă loan Nici in timp ce deșartă laptele 
face că merită

— Da’ eu ce 
Jurcoi. Pe bună seamă 
rită. Că doar de aia ne 
ca să mărim șeptelu', 
zice mai nou...

Terminînd, 
și gîdilînd din 

îmi cere pă-

vacile noastre?

din șiștar. L-omzic 7 se aprinde 
ci me- 
zbatem 
cum se

Din vorbă în vorbă aflu că co
lectiviștii din Berechiu, regiunea 
Crișana, au peste 80 vaci, 97 ju- 
ninci, vreo 60 de viței, iar din
colo, în cotețe, 150 scroafe. 150 
porci la îngrășat care sînt con
tractați cu, statul și care le-or 
aduce venituri mari, iar în sai
vane au peste 900 de oi. '

Jurcoi îmi vorbește aprins, cu 
mîndrie și patos, pot spune. Vă- 
zînd însă că nu rămin uluit la 
auzul acestor cifre, ține, fără 
sfială, să mă „dojenească". ..

— Sigur, dumneavoastră nu vă 
mirați de cele ce vă înșirăm noi.

— Ba, cum nu, — încerc eu să-i 
fiu pe plac.

— Nu, nu vă mirați...
Și după o clipă adăugă :
— Păi dacă judecăm drept

nu avem cine știe ce. Da'față de 
cum a fost la-nceput e ca de la 
cer la pămînt.

— Cu ce ați început ?
— Hm. face omul. Cu ce-ai: 

început ? Îmi vine să și rid. Cu 
o vacă și doi cai, tovarășe dra
gă... Cu asta am început...AL. SILAGHI corespondent

încă



Au dreptate artiștii

pămînt și izbea cu 
parcă ar fi dezgropat 
Crăciun Hălmăgean, 

încins la

Sub cerul mahmur, lopătând cu 
aripile, zburau spre miazăzi cocorii. 
In Aldești strinși în jurul unei clă
diri, ca albinele la urdiniș, oamenii 
construiau un grajd Alexandru 
Tudor, scund dar aprig, prăvălea 
tîrnăcopul in 
atîta sete de 
o comoară, 
iute ea para focului, 
treabă, cioplea de zor lemnăria. 
Alții și alții furnicau încolo și-n- 
cOa.ee. Se grăbeau să termine graj
dul.

Erau proaspeți colectiviști. Abia 
spre toamnă înjghebaseră gospodă
ria, Ca să prindă chiag s-au apucat 
vîrtos de treabă. Grajdul — cu o 
capacitate de o sută de capete — 
făcea parte din primul lor plan de 
producție. Cind a fost gata au răsu
flat ușurați.

— Ei, l-am gătat !
— Și vacile ?
— Vacile ?
— Vacile, da. Că doar n-om um

ple grajdul cu ciori...
— Păi le-om cumpăra, cum am 

chibzuit. Pe lingă ale noastre vom 
mai lua 60. Să umplem grajdul ca 
cele de la Sîntana, pe care le-am 
vizitat astă vară...

Pe capul consiliului de conducere 
însă au tăbărît alte griji. Treburile 
au dat năvală: însămînțările, ară
turile adinei de toamnă și— vacile 
au rămas baltă.

Secretarul organizației de partid 
îi tot zgîndărea pe cei din consiliu. 
Se ținea scai de capul lor : Vacile, 
vacile! Președintele, avînd treburi 
pînă peste cap, ba cu munca tim
pului, ba cu brigăzile și cite și mai 
tite care cereau rezolvare grabni
că, amina :

— Mai le lăsăm un pic, pînă pă
tăm cu aratul... Totuși secretarul r.u 
avea astâmpăr. Adutindu-și aminte 
de brigada artistică i-a spus ..ne
cazul’... Și într-o seară, brigada a 
spus lucrurilor pe șleau în progra
mul ei. Focul satirei a țintit unde 
trebuie. A doua 2i, președintele 
le-a spus celor din consiliu :

— Au dreptate, să cumpărăm va
cile.

— Cind ?
— Cum cind ? sări el ca opărit. 

Chiar mîine. Ce. vrei să ne facem 
de rîs ? Să ne critice iar ?

Baci Tudor și Hălmăgean au ple-

A
In scurt timp, activitate bogată

La biblioteca din satul Jucu de 
Jos bibliotecara Maria Iubuzan lu
crează doar de cîteva luni. Deși pe
rioada e scurtă, activitatea ei e 
foarte bogată.

In ultimele 3 luni și jumătate ale 
anului 1961 s-au înregistrat 1331 ci
titori din care 512 colectiviști și 226 
colectiviste, rcs'ul fiind tineret și 
muncitori.

Cei mai activi cititori loan Dră- 
gan; Teodor Bob, VasUe Guteu și 
Nicolas Gabor au citit cîtș 10—14

I PETEAN 
corespondent

E hlna de dansuri a gospodărie! colective din Ianca, regiunea Galați, este mult apreciată atit de colectiviștii din această comună, cit și de cei din satele învecinate Foto: PAUL POPA

I'

Discutind documentele Consfătuirii pe țară
• • A •a țăranilor

Zilole acestea, la casa raională 
de cultură din Babadag, a fost or
ganizat un „jurnal vorbit" cu tema : 
„Importanța lucrărilor Consfătuirii 
po țară a țăranilor colectiviști" la 
care au participat peste 300 de co
lectiviști. Cu acest prilej, inginerul 
Eugen Călin, de la gospodăria a- 
gricolă colectivă din localitate, care 
a participat la Consfătuirea pe țară 
a țăranilor colectiviști, le-a vorbit 
celor prezenți despre Învățămintele 
prețioase cîșiîgate la acest mare 
sfat al colectiviștilor, despre succe
sele pe care le obțin zi de zi și an 
de an gospodăriile colective de pe 
întreg cuprinsul țării la creșterea 
animalelor și cultura plantelor. Tot 
aci, tov Alexandru lordăchescu, in
giner la stațiunea de mașini și trac
toare Eabadag, a vorbit despre 
perspectivele agriculturii noastre în 
următorii ani, despre înzestrarea cu 
mașini și unelte agricole a S.M.T.- 
urilor, precum și despre cadrele de 
specialitate care sînt pregătite pen
tru a munci în unitățile agricole 
socialiste. Tot cu această ocazie, 
învățătoarea Eliza Roșea a dat ci
tire recomandărilor Consfătuirii.

Această iniîînire, cu caro ocazie 
au fost prelucrate și dezbătute do
cumente ale Consfătuirii pe țara a 
țăranilor colectiviști, le-a dat putin
ța celor prezenți să acumuleze cît 
mai multe învățăminte din expe
riența în muncă a ailor gospodării 
colective fruntașa din Dobrogea și 
din alte regiuni ale țării.

C. DOLNICEANU corespondent
★

Acum pe iimp de iarnă, la cămi
nul cultural din comuna Crlmpoaia, 
raionul Drăgănești-Olt, se desfă
șoară o intensă activitate culturală. 
Aproape seară de seară, sini orga
nizate seri literare, recenzii, se țin 
conferințe pe teme agricole și 
zootehnice etc. O activitate bogată

cumpere vacile. Cind 
cu cele 60 de vaci, colecti-

cat să 
întors 
viștii strinși în jurul lor ca la iar
maroc. au rămas foarte mulțumiți. 
Nici o vacă corcită, nici una stear
pă. Toate de soi, cu ugerul cit cofa. 
Baci Petre, un moșneag șugubăț, 
pictând dintr-o pipă, zîmbi în barbă 
și grăi :

— Critica a prins bine...
★

Sala nouă, luminoasă, a căminu
lui, gemea de lume. Toți erau nu
mai ochi și urechi să asculte ce mai 
spune brigada artistică de agitație. „Avem vite cumpărate și nutreț Pe săturate, căci consiliul doar vezi bine pe-un drum bun porni, vecine".

Consiliul de conducere al colecti
vei, adunat in păr la cămin, se 
umfla în pene, pe bună dreptate. 
Brigada nu terminase însă tot ce 
avea de spus :

„Foicica și-o lalea, însă am mai 
vrea ceva; conducerea de la noi, 
să mai cumpere și... oi".

Președintele se răsuci în scaun, 
de parcă ar fi stat pe jar. Se în
toarse, posac, către secretar :

— Am cumpărat vacile... Și-acum, 
ăștia, ce mai vor ! Ce se mai 
de noi ?

— Ce vor ? Ascultă numai... 
Elena, fata lui Hălmăgean, 

alături de Florica Zapote și 
Bărdan:

„Vacile ne-or da tmîntină; oile 
ne-or da și... lină'.-.

Secretarul de partid U îmboldi pe 
președinte cu cotul:

— Auzi 2
- Aud
— Și ce-i de făcut 2
— Vom trăi și vom vedea — con

chise el cam ursuz.
Baci Petre, moșneagul, ciulfrA 

urechile, prinse dialogul șt se amestecă :
— Mii, măi. Si nu ne ascundem 

după degete. Cu degetul nu putem 
acoperi soarele, zi mai bine... că au 
dreptate. Iar mai rr.ulț pentru sine: 
Da. da, au dreptate, artiștii noștri !

•ir
Peste cîteva zile, cîțiva colecti

viști minau spre Aldești o turmă 
frumoasă de două sute de oi...

dnta 
Ioan

S. ALEXANDRU
corespondent

cărți bune. In sat 
cercuri de citit cu 
De asemenea. s-au 
iar la concursul 
concurat 
care au primit insigna de „Prieteni 
at cărții’.

De asemenea, mai trebuie remar
cat și faptul că în cele 3 luni bi
blioteca a fost înzestrată cu încă 
1105 volume in valoare de 7737 lei.

funcționează 20 
310 participanți. ținut 3 recenzii, 

„Iubiți cartea' au de curind 14 colectiviști

căminul cultural din mai cu seamă după pe țară a țăranilor de multe ori.
a cunoscut Crlmpoaia, Consfătuirea colectiviști. Astfel, seara și în zile de sărbătoare, au fost organizate întîlniri cu colectiviștii, cu care prilej s-au citit și dezbătut documente ale Consfătuirii pe țară a țăranilor colectiviști. In afară de Chemare, au mai fost prelucrate și recomandările unor comisii ale Consfătuirii, cum sînt cele în legătură cu problemele privind producția de cereale și de plante tehnice, despre problemele privind creșterea animalelor eto.

Pe urmele materialelor publicatecores pon- sosite în

neglijează această

Multe din scrisorile denților noștri voluntari această perioadă la redacție ne informează amănunțit și despre preocupările colectiviștilor de a studia cît mai temeinic lecțiile care se predau acum, în lunile de iarnă, în cadrul învățămîntului agrozootehnic de masă. Unele din aceste scrisori ne aduc la cunoștință și faptul că pe alocuri lectorii și ceilalți factori care răspund de buna desfășurare a în- vățămîntului sarcină.în ziarul Nr. bunăoară, am „Cind lipsește munca de îndrumare și control", trimisa redacției de corespondentul voluntar CONSTANTIN STOICESCU, în care se arată că nu toate cele 18 cercuri agrozootehnice de masă din comuna Ro- mîni, raionul Buhuși, își desfășoară activitatea așa cum trebuie- Corespondentul ne semnala faptul că cercurile agrozootehnice de masă din satele Bîrjovenl (lector Profira

807 din 19 ianuarie, publicat scrisoarea

leagă La casa laborator a gospodăriei colective din Comlo șa Mare, regiunea Banat, lecțiile teoretice din cadrul cursurilor agrozootehnice se împletesc cu demonstrații practice de laborator Foto: ION IVAN
Scrisori despre invățămîntul agrozootehnic de masă

A

Invățămîntul și-a cîșiigai
prețuirea cuvenifă

r
3C3C3C3C 30 30 3330 30-30 30 30 50000000303030 SC DO 30000006!Invățămîntul agrozootehnic de masă este una din principalele ac- 

i tivitâți ale acestei perioade. De aceea, nu este de mirare că tot mai | mulți corespondenți voluntari ai ziarului nostru ne scriu despre felul ? cum se desfășoară invățămîntul in unitățile lor, despre măsurile î luate pentru continua Iui îmbunătățire.
*30 30 30 30 30 30 3030 3030 SCOC303După cum ne informează cores- I pondentul nostru PETRE GH. BĂ- 

■ DESCU, in luna ianuarie comitetul I executiv al sfatului popular raional i Vedea a organizat o consfătuire cu 
lectorii și conferențiarii din invăță- I mintul agrozootehnic de masă pen- 

' tru a analiza modul cum se desfă
șoară acesta in unități și la că
minele culturale și a proceda la un 

; larg schimb de experiență între lec- ' teri.Din informarea prezentată cu a- 
cest prilej a reieșit că la cele 58 
de cercuri înființate în unitățile co- 

' operative din raion participă un ' număr de 2-300 de cursanți, iar la 
ciclurile de conferințe peste 2.900 
de auditori. In comparație cu situa
ția din anul trecut, frecvența la 
lecții este mai buni evidențiindu-se în mod deosebit cercurile de pe lingă 
gospodăriile colective din Albești, 
Chilia, Bărăști de Vede. O activita
te bursă desfășoară și cercurile din 
comunele Alunița, Leieasaz, Spineto, Poiana Eacuhii șî Păduroiu.

D-.scutind asupra sarcinilor celor mai importante cere stau tn feța lec
torilor, pcmcipanțti ia discuții au subiiniat necesitatea ca tnDdțâmin- 
tul să fie temeinic '.egat de sarcinii* reieșite din documentele Consfătui
rii pe țari a țăranilor eolectir'-șri, de planurile de producție ale unităților.5: lectorii din raionul Fălticeni au participat la o ședință de analiză care a dezbătut felul cum tși duc 
activitatea cercurile de f-irățămln: 
agrozootehnic din raion, ne infor
mează tov. L MARȚOLEA. Dtn re
feratele prezentate de lectori și din discuții a reieșit că in majoritatea 
cercurilor activitatea s-a desfășurat 
bine. Lecțiile s-au ținut cu regula
ritate și au fost in general axate 
pe specificul unităților, pe cele mai 
importante probleme de producție 
ale acestora. Rezultate bune as obținut din acest punct de vedere cercu
rile din satele Baia. Sosea. Sileștea- 
Liteni, Dolhasca. Fixăști. Chiiișeto, 
Hirtop, Fintira Mane fi alteleCu bune rezultate se desfășoară Invățămîntul agrozootehnic de masă și In satele raionului Lipova. După cum ne serie tor. FflANCISC 
WILD, la cercul agrotehnic de la 
gospodăria colectivă din Lipota au 
fost predate pînă acum 15 lecții, j 
Același număr de lecții a fost pre
dat și la cercurile zootehnice de la i 
gospodăriile colective Lipota na. La alte cercuri ea cele 
biș, Păuliș, Birzara s-au 
pînă acum tite 11-12 lecții.

An de an cursanți’ de la pospo- daria colectivă ..Progresul" din Fi- 
căeni, raionul Fetești, s-au convins 
că cunoștințele dobindtte la Hvd- 
țămîntul agrozootehnic le-au fost de 
un real folos în obținerea unor recolte tot mai mari. In acest an, ne scrie tov. CONSTANTIN FRÎN- 
CU la cursuri participă 120 de co
lectiviști, printre oare membrii con
siliului de conducere, brigadieri.

ți R addin Fi- 
predat

Bejan), Siliștea (lector Alexandru Copra) Goșmani (lectori Laurențiu Drăgoi și Elena Gîrvu), au o slabă frecvență, iar predarea lecților lasă mult de dorit.Răspunzînd la critica făcută prin ziar, comitetul comunal de partid și comitetul executiv al sfatului popular al comunei Romîni ne arată că cele semnalate de corespondent sînt juste. Pentru remedierea lipsurilor, s-a convocat o ședință cu toți lectorii din comună, cu o parte din agitatori și unii secretari ai organizațiilor de bază P.M.R., unde, după ce s-a citit materialul publicat în ziar, s-a analizat mai pe larg activi- — luîndu-se învățământul să se desfă-tatea fiecărui lector totodată măsuri ca agrozootehnic de masă șoare la nivelul dorit.în prezent, se arată în răspunsul trimis, toate cele 18 cercuri și-au îmbunătățit activitatea, lecțiile sînt la un nivel corespunzător, iar cu predarea lor s-a ajuns la zi.
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echipă, colectiviști fruntași, 
predate pînă acum s-au
interesante, bine alese.

șefi de 
Lecțiile 
dovedit 
Cursanții au căpătat astfel noi cu 
noștințe despre lucrările solului, pre
gătirea semințelor, pregătirea ră
sadnițelor, lucrările necesare pen
tru a obține o producție de 5.000 
kg. porumb boabe la ha în cultură 
neirigată.

Colectiviștii din comuna Jucu de 
Jos, raionul Gherla, regiunea Cluj, 
știu din proprie experiență că spo
rirea producției vegetale și anima
liere depinde în mare măsură și de 
continua îmbunătățire a cunoștin
țelor profesionale. De aceea ei vin în număr mare la fiecare lecție. 
Pînă acum, ne informează tov. IRI- MIE FRĂTEANUc cursonții au as
cultat lecții bine pregătite despre 
metodele agrotehnice ce trebuie fo
losite la obținerea de recolte mari 
de ffriu, despre agrotehnica sfeclei 
de zahăr, despre creșterea tineretu
lui animal — baza dezvoltării septe
tului etc. Folosindu-te un material 
didactâc-intuitiv bogat, lecțiile au 
fost bine înțelese de către cursanți.Pi nd la începutul lunfi ianuarie, la

I Un mijloc important 
pentru ridicarea nivelului profesional 

al mecanizatorilor

organizate 5 50-60 organl- țjerma- cîte 4 recru- și ingi-

IiKă din iura decembrie 1961, colectivul de muncă al stațiunii de mașnr și tractoare Remetea-Mare, Banat, ajutat de către comitetul sindicatului, sub îndrumarea organizației de bază P.M.R., a pregătit temeinic desfășurarea învățământului agrotehnic de masă la un nivel superior anilor precedentsAu fost astfel cercuri, fiecare cuprinzînd mecanizatori. Cercurile s-au zat la sediul unor brigăzi nente. unde mai participau brigăzi învecinate ; lectorii tați din rîndul tehnicienilor nevilor din stațiune, se deplasează aci la data stabilită pentru ținerea lecției. Asemenea cercuri s-au organizat la brigăzile din Remetea Mare, Recaș. Sacoșul Turcesc, Moșnița Nouă. Un cerc separat funcționează în cadrul atelierului, cu muncitorii din atelier și transporturi.în cercurile de învâțâmînt de la SJH.T. Remetea Mare, raionul Timișoara, regiunea Banat, sînt cuprinși anul acesta 262 cursanți. O preocupare deosebită s-a acordat alegerii și stabilirii planului tematic, care cuprinde 18 lecții ce tratează problemele legate de îngrijiri și reparații la tractoare și mașini agricole, organizarea și exploatarea parcului de mașini, agrotehnica, tehnica securității și protecția muncii etc.Cu sprijinul sfaturilor populare, care ne-au acordat un prețios concurs am asigurat condiții bune pentru predarea lecțiilor (săli de cursuri, lumină și încălzit). Participarea la lecții este bună. Pînă în prezent au luat parte în medie 90-95 la sută din mecanizatorii înscriși.Desfășurând — cu sprijinul comitetului sindicatului — o intensă muncă educativă printre mecanizatori, am reușit c.a aceștia să participe cu regularitate la lecții.Mecanizatorii dau dovadă de multă punctualitate și acordă atenție predării temelor. In felul acesta ei dau răspunsuri bune cu ocazia discuțiilor de control făcute la fiecare lecție. Pînă la 24 ianuarie, la S.M.T. Remetea Mare s-au predat 12 lecții, oonform graficului întocmit.Un deosebit interes a prezentat predarea temelor : „Solul și lucrările lui". Cunoașterea și exploatarea rațională a tractoarelor", „Folosirea rațională a îngrășămintelor", fiecare lecție fiind adaptată la specificul stațiunii, cu exemple din activitatea mecanizatorilor noștri. Cele mai bune rezultate, atît în ceea ce pri- 

gospodăria colectivă „Dezrobirea" 
din comuna Pilul, regiunea Crișana, 
invățămîntul agrozootehnic nu s-a 
desfășurat în mod corespunzător. 
După apariția unui articol critic, 
chiar in ziarul nostru, activitatea 
celor 2 cercuri s-a schimbat mult 
în bine, spre satisfacția celor peste 
100 de colectiviști cursanți. in ulti
mele săptămîni, ținîndu-se cite 2 
lecții pe săptămină, s-a ajuns în 
fiecare cerc la lecțiile 9-10. Acum, 
după cum ne scrie corespondentul 
nostru tov. ION COȚOI, cwrsanții 
iau parte, după fiecare lecție, la 
discuții, întrebîndu-i pe lectori des
pre o seamă de probleme care îi in
teresează : despre caracterele prin
cipale ale soiurilor de grîu de înaltă 
productivitate, agrotehnica acestor 
soiuri, despre metode noi în crește
rea animalelor și multe altele.

★

Am cuprins în aceste rânduri doar 
o parte din zecile de scrisori care ne 
sosesc siptămînal la redacție. Și 
faptul că ele vorbesc cel mai ade
sea despre invățămîntul agrozooteh
nic de masă este o certă dovadă că 
acesta și-a dobindit o adevărată și 
temeinică prețuire în rîndul oameni
lor muncii de la sate. C. LUCIAN

v-ește participarea la cursuri și răspunsurile la seminarii, le-au obținut mecanizatorii din cercurile de La Recaș și Mbșnița Nouă.Deși s-au înregistrat progrese serioase în ceea oe privește organizarea și desfășurarea învățămîntului de masă din acest an, față anii trecuți, trebuie să subliniez mai sînt totuși și unele lipsuri, ocazia recentei analize făcute către biroul organizației de partid din .cadrul stațiunii noastre, a reieșit că nu toți lectorii pregătesc temeinic lecțiile și mai ales nu-și întocmesc conspecte în vederea sistematizării predării materialului. Nu întotdeauna s-.au predat lecțiile planificate pentru ziua respectivă.Măsurile luate în urma acestei analize au contribuit la îmbunătățirea predării lecțiilor și la ridicarea calitativă a acestora, spre a se asigura în felul acesta un succes deplin în vederea ridicării nivelului profesional al mecanizatorilor.

de că Cu de

ing. SEVER POPOVICIU agronom șefal S.M.T.-ului Remetea Marea, regiunea Banat
60SP0DARII colective, ÎNTOVĂRĂȘIRI 

Șl PRODUCĂTORI INDIVIDUALI I
în întreaga țară se desfășoară acțiunea 

d e contractare a lînei din producția anului 1962.
Contracted lîna de pe oile ce le dețineți, obțineți 

venituri importante pentru gospodăria Dvs.

Contractat! cu încredere cantități cît mai mari 
de lină cu organele DALA. și delegații D.GA.

A fost 
al

ales noul comitet
sindicatuluifrumos pavoa-în sala de ședințe zată a stațiunii de mașini și tractoare Bărcănești a avut loc de curind o adunare generală sindicală. Membrii' de sindicat au ascultat cu acest prilej darea de seamă a comitetului sindicatului în care s-a făcut bilanțul activității sindicale și al rezultatelor obținute de lucrătorii stațiunii în îndeplinirea sarcinilor de plan în anul 1961.în darea de seamă s-a arătat că anul trecut comitetul sindicatului, îndrumat de organizația de partid, s-â preocupat în permanență de organizarea întrecerii socialiste, de buna desfășurare a muncii culturale, de crearea unor cît mai bune condiții de muncă și de trai mecanizatorilor, de problemele tehnicii securității și protecției muncii. Un obiectiv principal în munca comitetului sindicatului l-a constituit mobilizarea mecanizatorilor pentru îndeplinirea și depășirea planului de producție și reducerea prețului de cost al han- trului. în această privință, darea de seamă a arătat că în anul trecut stațiunea a avut planificat să realizeze 60.784 ha a.n., la un preț de cost 67,95 lei per hantru. de

întrecerea socialistă 
pe primui plan dePentru îndeplinirea sarcinilor producție, la începutul anului trecut, cifrele de plan au fost larg dezbătute în grupele sindicale. Analizând posibilitățile ce le au, membrii fiecărei grupe și-au luat angajamente individuale privind depășirea planului și reducerea prețului de cost și s-au chemat unii pe alții la întrecere. însuflețiți de Directivele C.C. al P.M.R. cu privire la criteriile principale ale întrecerii socialiste în cinstea aniversării a 40 de ani de la înființarea Partidului Comunist din România, mecanizatorii din această stațiune și-au sporit angajamentele luate în întrecerea socialistă. Centralizate pe stațiune, aceste angajamente au totalizat o depășire a planului anual cu 3.200 de ha. a.n. și o economie la prețul de cost al hantru- lui de 325.000 lei.în scopul îndeplinirii angajamentului luat, comitetul sindicatului a făcut o largă publicitate in jurul rezultatelor obținute în întrecere, încă din prima decadă a campaniei agricole de primăvară. Astfel, la gazeta de perete și în foaia volantă au apărut cu regularitate articole în care erau popularizați tractoriștii care au obținut cele mai bune rezultate in îndeplinirea sarcinilor de plan și a angajamentului luat. în articole se arătau metodele de muncă folosite de fruntași și totodată se criticau delăsările și neglijențele. în grupele sindicale s-au ținut cu regularitate consfătuiri de producție, in cadrul cărora s-a analizat mersul îndeplinirii planului de producție și al desfășurării întrecerii socialiste. Propunerile tăcute de mecanizatori în consfătuirile de producție, au stat mereu in centrul atenției conducerii administrative. Comitetul sindicatului a confirmat cu regularitate pe fruntașii în producție, acordînd stimulente morale și materiale celor mai buni mecanizatori și celor mai bune brigăzi.Toate acestea au făcut ca întrecerea socialistă să se desfășoare cu intensitate sporită în tot cursul anului. Ca urmare, angajamentul luat de mecanizatori a fost nu numai îndeplinit ci și depășit. Astfel, în anul 1961, mecanizatorii din S.M.T. Bărcănești,

Să fie grăbit ritmul 
reparării utilajului

(Urmare din pag. Uanalize făcute de curind de sfatul pooular regional.La baza răminerid în urmă a reparării utilajului în stațiunile amintite stă mai cu seamă faptul că ele au început reparațiile abia după 1 ianuarie. Aceasta, deoarece atelierele nu au fost amenajate din timp, nu s-a revizuit la vreme instalația de lumină și forță, utilajele și dispozitivele de atelier, ca bancurile de rodaj, aparatele de alezat lagăre-paliere etc. în această privință au excelat S.M.T.-urile Laloș, Olari și Strehaia.Pe de altă parte, trebuie arătat că S.M.T.-urile codașe au de efectuat un volum mare de reparații, din cauză că ele nu au extins metoda executării reparațiilor pe parcurs, pentru a evita astfel aglomerația în perioada actuală.Defectuos începută, munca de reparații în aceste unități a prezentat și prezintă lipsuri în continuare. Astfel, 

regiunea Ploiești, au executat un volum de lucrări mai mare cu 12.106 ha a.n. decît prevederile planului și cu 8906 ha a.n. peste angajamentul luat ; valoarea economiilor realizate s-a ridicat la 447.360 lei, — cu 117.360 lei mai mult decît angajamentul. 
Prețul de cost al hantrului a fost ost
iei redus cu 6,14 lei.Darea de seamă prezentată a scos în evidență aportul adus în obținerea® acestor rezultate, de către. membri, grupelor sindicale din brigăzile a III-a (organizator de grupă tov. A. Rotăreanu) care și-au îndeplinit planul anual în procent de 124,5 la sută, a V-a (organizator de grupă tov. V. Lazăr), cu o realizare a planului a- nual de 115,6 la sută, a IV-a și a VIII-a.Atît darea de seamă cît și o parte din cei care au luat cuvîntul i-au criticat tovărășește pe membrii grupelor I (organizator de grupă Constantin Badea) și a II-a (organizator de grupă Ion Marcu), care nu și-au îndeplinit planul anual de producție, precum și abaterile mecanizatorilor loan Predescu, Stelian Hăntoi, Constantin Marian. Ștefan Roda și ale lui Petre Iordăche, dat dovadă deseori in muncă. fierar, care au db indisciplină
Un calificativ 

cultural'sportive
bun muncii

stațiune s-a desfășurat o bună
abonați. Fie- o bibliotecă tehnice, po-citite la bri-

Inmuncă culturală. Toți muncitorii sînt abonați și citesc diferite ziare și reviste. Comitetul sindicatului s-a îngrijit de trimiterea cu regularitate a ziarelor și revistelor la care brigadă are cite volantă dotată cu cărți litice și de literatură.în afară de volumele găzi, biblioteca centrală a avut în anul trecut 142 de cititori care au citit 276 volume. La colțul roșu s-au ținut 2 recenzii, 8 conferințe politice, 2 științifice și una economică. La colțul roșu se fac vizionări de emisiuni la televizor, se joacă tenis de masă, remy, șubac, șah. în cursul a- nului 1961 s-au făcut 2 excursii vi- zitîndu-se muzeele Doftana, Peleș și Bran, s-au vizionat în colectiv 4 filme și o piesă de teatru la Ploiești, iar la sfîrșitul campaniei de primăvară s-a organizat o serbare sub denumirea „Ziua tractoristului". De a- semenea, echipele de volei, șah, tenis de masă au participat la „Sparta- chiada de iarnă" din cadrul orașului Ploiești, iar echipa de fotbal a jucat cu echipe din împrejurimi.Din darea de seamă și din discuțiile purtate a reieșit că în general, în anul trecut obiectivele prevăzute în contractul colectiv au fost înde- e plinite aproape in întregime. Condu- ' cerea administrativă a rămas insă, in unele privințe, datoare. Astfel, încă nu s-a terminat grupul social și nu s-a amenajat drumul de la intrarea în stațiune.Noul contract colectiv pe 1962 cuprinde, pe lingă o seamă de obiective menite să asigure îndeplinirea si depășirea sarcinilor de plan și satisfacerea cerințelor materiale și culturale ale mecanizatorilor — și obiectivele nereallzate în 1961.In încheierea adunării generale, a fost ales noul comitet al sindicatului.
Ing. N. SOPONcorespondent

nu se lucrează pe bază de grafic, nu se completează fișele de banc cu principalele date tehnice etc.Lipsă de preocupare se vădește in unele dintre unități și în privința calității lucrului. Bunăoară, la S.M.T.- urile Laloș, Plopșor, Olari, Strehaia și Poiana Mare, nu se folosesc băile de degresat piese prin fierbere cu soluții dizolvante, fapt care face ca montarea motoarelor să se execute în condiții necorespunzătoare. Totodată, aci nu se efectuează un control tehnic riguros pe faze de operații, comisiile de recepție redueîn. du-și activitatea în unele cazuri la semnarea formală a proceselor-ver- bale. Lipsa unei normări precise și a unei planificări corecte a muncii a făcut pe de altă parte ca întrecerea socialistă să aibă și ea un caracter formal.Mai mult chiar, neexistînd un control riguros, în unele stațiuni mulți mecanizatori lipsesc nemotivat de la lucru. La un sondaj făcut de serviciul regional S.M.T., la stațiunea din Bechet, de exemplu, s-a constatat că unii mecanizatori lipseau nemotivat. Așa stînd lucrurile, nu-i de mirare că S.M.T. Bechet a reparat pînă la 1 februarie doar jumătate din tractoarele planificate.
★Pînă la 20 februarie, dată stabilită pentru terminarea reparării utilajului mai sînt cîteva zile. In S.M.T.- urile din regiunea Oltenia procentul realizărilor este însă destul de redus. La tractoare, de pildă, pînă Ia 1 februarie se realizase doar 68 la sută, la pluguri 67 la sută, la cultivatoare - 63 la sută și la semănători pentru porumb 83 la sută.Considerăm că în unitățile rămase în urmă, conducerile S.M.T. trebuie să ia urgent cele mai potrivite măsuri care să ducă la impulsionarea lucrărilor. Printre altele, este necesar ca la unele posturi (sudură, strungărie etc.) să se lucreze în 2—3 schimburi. Totodată, baza de aprovizionare D G A.D. din Craiova trebuie să asigure cît mai repede piesele de schimb care nu au fost încă livrate pînă acum unităților. Organizînd o vie întrecere socialistă, comitetele sindicalelor din S.M.T. au datoria să contribuie într-o și mai mare măsură la urgentarea reparațiilor, asigurlnd totodată o cît mal bună calitate a lucrărilor,
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masă pentru completa colectivizareDin experiența muncii politice de

PE CALEA BELȘUGULUI

Consfătuirea a fost un imbold pentru noi

Scumpe tovarășe GHEORGHE GHEORGHIU-DEJ,

Cluj al Partidului Muncitoresc 
Partidului Muncitoresc Romin,

(Din telegrama Comitetului Regional 
Romin, adresată Comitetului Central al 
tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej)

ÎNTREAGA COMUNĂ
Vă raportăm cu deosebită satisfacție că organizația regională de partid 

Cluj, aplicînd consecvent în viață politica partidului de construire a socialismului 
la sate, a îndeplinit cu succes sarcina trasată de Congresul al III-lea al Parti
dului Muncitoresc Romîn privind colectivizarea agriculturii în regiunea noastră'**

1
Așa, cam pe la începutul lunii de

cembrie, am fost chemat la comitetul 
comunal de partid. Atunci, tov. Gheor
ghe Pop, secretarul, îmi zise :

— Ioane, să te pregătești, că peste 
citeva zile ai să mergi ia București, la 
Consfătuirea pe țară a țăranilor colec
tiviști.

Vestea m-a bucurat mult, l-am zis 
însă, tovarășului secretar :

— Bine, bine, tovarășe Pop. Dar eu 
îs întovărășit și nu colectivist, iar după 
cite spui dumneata, acolo, la Bucu
rești, va fi sfatul colectiviștilor.
- Al lor va fi, de bună seamă, dar 

sînt invitați și întovărășiți, ca să vadă 
și ei cum se muncește și se trăiește 
in colectivă. Tu să ai grijă numai să 
afli cit mai multe din toate astea, iar 
cînd te vei întoarce în sat să poves-

tești și oamenilor, mi-a mai zis Pop 
Gheorghe, secretarul de partid.

După citeva zile cm plecat la Consfă
tuire. Și, drept să spun, in cele 4 zile 
cit am stat acolo, multe lucruri am a- 
flat și învățat despre felul cum lucră 
și trăiesc colectiviștii din toată țara. 
Cînd m-am întors în sat, oamenii m-or 
înconjurat ca pe nu știu ce. Fiecare 
dorea să știe cit mai multe din cele 
aflate acolo, la București. Satul era in 
fierbere. Ne pregăteam și noi să trans
formăm întovărășirea în colectivă. La 
toți, așa în parte, nu le-am putut a- 
răta și povesti din cele aflate la Con
sfătuire. Dar comitetul comunal de 
partid a organizat adunări la căminul 
cultura! cu toți oamenii. Aici le-om 
vorbit despre toate cele văzute și o- 
flate la sfatul cel mare al colectiviști-

Dîndu-și seama că prin unificarea gospodăriilor mici in gospodării mari se creează posibilități și mai largi de sporire a producției și de dezvoltare a diferitelor ramuri aducătoare de venituri, colectiviștii din Cîțcău, Sălișca și Mun- cel, raionul Dej, au hotărit să unifice cele trei gospodării intr-o singură gospodărie. în fotografie : colectiviști din noua gospodărie stind de vorbă cu tovarășul Vasile Vaida, membru al C.C. al P.M.R., prim-secretar al Comitetului regional de partid Cluj (primul din stingă) despre perspectivele gospodăriei lor.

lor. Le-om vorbit despre gospodăria 
colectivă din Păulești-Maramureș, care 
anul trecut a câștigat aproape 1.000.000 
de lei numai de la grădina de legume, 
despre colectiva din Topclu, regiunea 
Dobrog ea, care are peste 12.000 de oi, 
deso'e cea din Sîntana, regiunea Cri- 
șara, care-i fruntea la creșterea ani
malelor. Oamenii se minunau cirtd au
reau despre toate astea. Intr-o astlel 
de adunare, Victor Rațiu m-o între
bat : „Da" cite onimole are colectiva 
din Sinta.na ?*. l-am răspuns : „Vreo 
m;e ce taurine din cere numai voci cu 
lapte corn vreo 300 de capete. Cu 
miile are și oi, și păsări, ți porci. Nu
mai Io îngrășat o avut anul trecut corn 
2.000 de porci, iar fondul de bazo 
trece de 10.000.000 de lei'. „Da’ case 
noi și-or făcut mulți colectiviști din 
Sintona ?* m-a întrebat Ion Buna, l-om 
răspuns : „Case noi ? Cu sutele au ri
dicat*. Cu toții doreau să afle cit 
moi multe. In toate adunările ce s-au 
ținut și au fost prefucrote documentele 
Consfătuirii, oamenii și-au dat seama 
că gospodăria colectivă înseamnă bel
șug și bunăstore. De aceea, cu toții 
spuneau : „Să transformăm și noi în
tovărășirea in colectivă*. „Animale 
multe putem crește și noi*, „Avem și 
putința să cultivăm și legume, care 
să ne aducă și nouă venituri la fel 
ca și celorlalți colectiviști despre care 
ne-o vorbit Ion Pop", spuneau alții. 
Dorința oamenilor de a transforma în
tovărășirea in colectivă a fost îndepli
nită la 9 ianuarie. 353 de familii de în
tovărășiți cu 1.085 de hectare, cu multe 
animale și unelte de lucru, au trecut 
la colectivă. După ce a dezbătut și 
discutat recomandările comisiilor Con
sfătuirii, pe țară a țăranilor colectiviști, 
colectiva noastră și-a pus în planul de 
producție pe 1962 : procurarea a 20 de 
vaci de lapte, 30 vițele, 200 de oi și 
10 scrofițe. In anul viitor vom planta 
15-20 ha cu viță de vieți peste 25 
de ha. cu pomi fructiferi.

Consfătuirea pe țară a țăranilor co
lectiviști a fost cu adevărat un imbold 
pentru intovărășiții din satul nostru, 
pentru a trece la gospodăria colectivă.

ION POP colectivist din comuna Tureni
Pentru ca viața să ne fie

1

Cu prilejul înființării gospodăriei 
agricole colective în care a intrat 
întregul sat, Viișoara a îmbrăcat, în 
ziua de 21 ianuarie, haine de sărbă
toare. A fost o zi frumoasă, cu cer 
senin și luminos, așa cum este și 
drumul pe care au pornit cele 570 
de familii de întovărășiți. O dată cu 
trecerea de la întovărășire la co
lectivă, au fost aduse în gospodărie 
1.770 de hectare teren, 140 de boi, 
180 de cai, aproape 400 
căruțe, precum șt multe 
muncă.

Zilele acestea, noua 
colectivă și-a întocmit 
producție pentru anul în curs. Prin
tre altele, gospodăria și-a planificat: 
procurarea a 30 de vaci de lapte, 35 
vițele, 100 oi și 10 scrofițe de pră
sită. Multe dintre aceste animale vor 
fi procurate cu banii care vor fi ob
ținuți din vînzarea cailor, care sînt 
în număr prea mare față de nece
sitățile gospodăriei. In acest an gos
podăria va cultiva 400 de hectare 
cu porumb, 50 de ha. cu legume, (ro
șii, ceapă, ardei, varză etc.) 70 de 
ha. cu sfeclă de 
tutun, 17 ha. cu 
plante medicinale

— Gospodăria 
are posibilități mari de dezvoltare. 
Așa cum am pornit-o acum, sintem 
siguri că în următorii 2-3 ani vom 
ajunge din urmă alte gospodării mai 
vechi, ne spuse tovarășul Dumitru 
Zeciu, secretarul organizației de 
partid.

Am stat de vorbă mai pe îndele
te, cu trei dintre colectiviști: Lazăr 
Sebeni, Iosif Lenghel și Mihail La- 
tiș. Toți trei mi-au povestit ce i-a 
făcut să intre în gospodăria colec
tivă.

— In satul Triteni Colonie, vecin 
cu Viișoara noastră, am un văr, Ion 
Fabian: El este 
tivă, ne spuse 
întîlnesc destul 
Și de cite ori 
o brodeam ori

tot mai îmbelșugatăeu cu a mea de la înto-

de care și 
unelte de

gospodărie planul de

zahăr, 10 ha. 
cînepă, 8 ha. cu 
etc.
noastră colectivă

CU

lectivă, și 
vărășire. Rezultatul a fost: colecti
vistul Ion Fabian 4.000 kg. de griu, 
vreo 6-7 mii kg. de cucuruz, multe 
legume, brînză, lină, zahăr și pe 
deasupra și vreo 15.000 de lei, bani 
gheață. La mine adunarea a fost: 
1.100 kg. de griu, 2.500 kg. de cucu
ruz, cantități mici de legume cultivate pe lingă casă și ceva bani cîș- 
tigați pe ce-am putut vinde. Ciști- 
gă bine vărul Ion în colectivă și ca 
el toți colectiviștii harnici. De cîn- 
du-i colectivist, vărul Ion și-o făcut 
și casă nouă, din cărămidă. A cum
părat și mobilă ca la oraș, iar haine și încălțări, tulai că multe mai 
are, și el și copchiii lui. No da’ amu’ 
bag sama că dumneavoastră ați pri
ceput de ce m-am trecut la colectivă. Vreau și eu să trăiesc ca vărul 
Ion de la Triteni Colonie.

— Pe la începutul anului, la cine
matograful din satul nostru a fost dat 
filmul „Milionarii din regiunea Cluj". 
In filmul ăsta am văzut cum tră
iesc și cum lucră colectiviștii din 
Frata, din Plăiești, din Luncani și 
din alte sate din regiunea noas
tră, ne-a spus Lazăr Sebeni. Ce-am 
văzut acolo pe pînză mi-o mers la 
inimă. M-am minunat mult, 
tot atunci cu filmul, 
și Vasile Sărmășan,
colectivei din Frata. După 
re, Sărmășan ne-o spus că 
la colectiva lor. „Colectiva 
tră îi tare bogată. Are 540 de 
te de bovine, 540 de porci din care 
87 de scroafe, 690 de oi, și multe 
păsări. Numai sectorul zootehnic 
ne-a adus anul trecut un venit de 
peste 400.000 de lei, iar fondul de 
bază îi de aproape 2.000.000 de lei" 
a spus atunci, printre altele, preșe
dintele de la Frata. L-am crezut, nu 
zic ba, dar ca să mă conving și mai 
bine, eu, cu încă vreo 20-30 de în
tovărășiți am căruț comitetului de 
partid să organizeze o vizită a vii- 
șorenilor la colectiva din Frata. Am 
mers și în vizită, să văd la fața lo
cului, cu ochii mei. Și am văzut. Tot 
ce-am văzut mi-o mers la inimă : și 
animalele multe, și cum îi organi
zată munca, dar mai cu seamă mul
tele case noi, mobila orășenească, 
cămările încărcate de bucate ale co
lectiviștilor. Intr-un cuvînt, mi-o 
plăcut tot ce-am văzut la colectiva 
din Frata. Le-am zis atunci lui Sa- 
moilă Șucheș, Vasile Chețan, Vasi
le Covaci și ălorlați cu care am 
fost in vizită: „Tot așa de bine o 
s-o ducem și noi cei din Viișoara 
dacă vom face colectivi". Poftim, fă- cut-am.

Da’ 
o fost la noi 

președintele 
rula- 
așa-i 
noas- 
cape-

a regiunii Cluj

în gospodăria colec- 
Iosif Lenghel. Mă 

de des cu vărul Ion. 
ne vedeam, discuția 
el, ori eu, spre gos

podăria colectivă. Eu îl iscodeam 
cum îi cu una, cum îi cu alta, în 
gospodărie. Iar el, ce să spun, de 
fiecare dată îmi spunea că în co
lectivă pămîntul e mai bine lucrat 
cu mașinile, așa după cum îi învață 
știința. In anul care a trecut, am 
aflat tot de la vărul Ion că gospo
dăria lor a scos de pe fiecare hectar 
cultivat cu grîu circa 2.000 de kg., și 
cam 4.000 de chile de cucuruz boa
be, cu toate că și pe la ei vremea 
a fost cam secetoasă.

In toamna trecută, am făcut noi 
doi 9 șocoteală la tot ce a cîștigat 
fiecare : el cu familia lui, de la co-

Mihai Latiș a prins intîi a ztmbi. 
Pe urmă s-a 
a spus .*

— îmi pare rău că n-am 
ne Chemarea ~ '
a țăranilor colectiviști să vă arăt 
ce-am insemnat în ea. 
rămas întipărite în 
pre traiul bun pe care-l duc colec
tiviștii și din alte documente ale 
Consfătuirii pe țară a țăranilor co
lectiviști care au fost dezbătute și prelucrate în ședințele de partid și 
în adunările de la căminul cultural. 
Bună treabă fac colectiviștii din 
Ceacu, care au mii de animale, mi
lioane de lei la fondul de bază, iar 
viața colectiviștilor îi tocmai ca a 
orășenilor. Dar nu numai documen
tele Consfătuirii m-au ajutat să mă 
conving și mai mult de viața nouă, 
îmbelșugată, pe care ne-o putem 
făuri în gospodăria colectivă. Prin 
grija organizației noastre de partid, 
la căminul cultural au fost organi
zate multe întîlniri cu colectiviști 
fruntași din satele vecine. Aceștia 
ne povesteau despre munca și traiul 
lor. Apoi, de multe ori, am fost și 
noi întovărășiții din Viișoara în vizita pe la alte colective din satele 
de prin împrejurimi. Am văzut că 
toți colectiviștii o duc bine. Tot așa 
vreau s-o duc și eu cu familia mea. 
Uite de aceea m-am trecut la co
lectivă.

uitat în ochii mei și
la mi-

Consfătuirii pe țară

Multe mi-au 
minte des-

Cu ocazia vizitei făcute la gos
podăria agricolă colectivă „Steaua 
Roșie" din Apahida, întovărășiții din 
Florești și Luna de Sus și-au 
putut da seama de marile avan
taje pe care le aduce munca in 
gospodăria colectivă. Cei prezenți 
au văzut că în gospodăria colecti- 
vă se obțin producții mult superioa
re celor realizate de întovărășirea 
noastră și că viața colectiviștilor e 
tot mai îmbelșugată. Am vizitat ca
sele colectiviștilor. Din nici una nu 
lipsește aparatul de radio. Majori
tatea au mobilă nouă, biciclete, iar unii chiar motociclete. Poposind in casa colectivistului Gheorghe Cozma 
am văzut hambarele pline cu bucate. Nici nu-i de mirare. Deși sint 
mai în,virstă, soții Cozma au rea
lizat peste 600 zile-muncă amindoi. 
In afară de griu, porumb, zahăr, 

altele au mai 
depusă in gos- 
la ziua-muncă. 
asupra intovă- 

comu n a noastră l-a
făcută la gospodăria 
Plăiești, raionul Turda, 
sector zootehnic dez-

multe ori și în comuna noastră fil
mul documentar „Milionarii din re
giunea Cluj". Am organizat studie
rea statutului G.A.C. pe grupe de 
case. Desigur n-am neglijat nici or
ganizarea de adunări populare cu 
care prilej formații artistice de ama
tori din orașul Cluj ne-au prezentat 
piese de teatru, jocuri populare etc.

Un mare ecou in rindurile înto- 
vărășiților l-au avut documentele 
Consfătuirii pe țară a țăranilor co
lectiviști. Cuvintarea tovarășului 
Gheorghe Gheorghiu-Dej și Chema
rea Consfătuirii au fost prelucrate 
de către agitatori, pe circumscripții, in fața întovărășirilor. Dumitru Cri- șan, președintele întovărășirii „Victoria** din satul Luna de Sus, care a participat la Consfătuirea pe 
țară a țăranilor colectiviști, a vor
bit cu multă căldură despre cele cite 
a auzit și a învățat la acest mare 
sfat al experienței înaintate. La ve
nirea lui din București a găsit de
puse 172 de cereri de intrare in gos
podăria colectivă, iar numărul lor 
a crescut zi de zi.

Intii a luat ființă gospodăria agri
colă colectivi „Unirea* din Florești, 
in care au intrat 642 familii, cu o 
suprafață de 1.178 hectare, ca pre
ședinte fiind ales comunistul Teodor 
Hinteuar. După Consfătuirea pe 
țară a țăranilor colectiviști munca 
de lămurire a intovărișiților din sa
tul Luna de Sus asupra avantajelor 
pe care le prezintă gospodăria co
lectivă a dat roade și mai bune. Nu de mult a fost inaugurată gospodă
ria colectivă „Ogorul Nou" in care 
au intrat 521 familii cu 977 ha pă- 
mint. Astfel întreaga comună a por
nit pe calea belșugului.

Astăzi sintem minări că nu nu
mai întreaga noastră comună e_ co
lectivizată, ci toată 
fapt ce 
cu șt 
două 
vină

Una din numeroasele case noi pe care și le-au ridicat colectiviștii din comuna Boian, raionul Turda.lină, legume, paie și 
primit pentru munca 
podărie și cite 8 lei

Un efect puternic 
rășiților din 
avut vizita 
colectivă din 
care are un 
voltat. Aici ni s-a vorbit despre me
todele care an de an aduc rezultate 
bune in 
otehnie. 
vaci am 
cap de 
1960 in medie la peste 3.000 litri lap
te, de la un efectiv de 50 de vaci. 
Aceasta se datorește și faptului că 
numărul de animale crește, in mare 
parte, prin reținerea din prăsilă pro
prie.

Paralel cu vizitele făcute, orga
nizația de bază din comuna noas
tră a intensificat munca politică de 
masă pentru transformarea întovă
rășirii in gospodărie colectivă. La 
cele două cămine culturale au fost 
organizate conferințe avind ca teme 
creșterea animalelor, sporirea pro
ducției la hectar etc. De mai multe 
ori au fost organizate seri de cal
cul, seri de întrebări și răspunsuri. Cu sprijinul comitetului orășenesc 
de partid și al sfatului popular al 
orașului Cluj s-a prezentat de mai
tocooooacocooccoooc3cac30ococacacooooocscoo3© aoacocaoacacdoaoacaoaoacacooocooaoooaoooacooocaejxjocoo

ameliorarea raselor, in zo- 
Oprindu-ne la ferma de 
aflat că producția medie pe 
vacă furajată a ajuns in

regiunea Cluj, 
ne îndeamnă să muncim 

mai mult avint, pentru ca cele 
gospodării din comună să de- 
tot mai puternice și bogate.

IOAN TOPAN președintele Comitetului executiv al sfatului popular comunal Florești
ÎN CÎTEVA RÎNDIJRI
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• Numai în ultimii 
doi ani în satele re
giunii Cluj au fost 
construite peste 18.000 
case confortabile, 
frumoase. De ase
menea, multe fami
lii de colectiviști 
și-au cumpărat gar
nituri de mobilă, a- 
parate 
aragaze, 
cusut.• îngospodăriile colective din regiune au alocat la fondul de bază peste 21.000.000 lei. De asemenea, Investițiile în gospodăriile agricole colective au crescut în

de radio, 
mașini deanul 1961,

anul cu lei. care a trecut peste 90.000.000în anul 1961, au•
fost construite Și date 
în folosință în gos
podăriile colective 
din regiunea Cluj, 
441 grajduri pentru 
vite, față de 431 pla
nificate și un număr 
însemnat de alte a- 
dăposturi.• Anul trecut, statul a acordat gospodăriilor agricole colective din regiunea Cluj credite pe termen lung în valoare de peste 77.000.000 lei pentru dezvolta-

rea creșterii animalelor, ridicarea de construcții gospodărești, înființarea de plantații de pomi și vii etc.
• Gospodării agri

cole colective ca cele 
din Frata, raionul 
Turda, Jeica, raionul 
Bistrița, Dragu, ra
ionul Huedin și al
tele, folosind la con
strucția grajdurilor 
pămînt bătut, piatră, 
cărămizi confecțio
nate pe plan local și 
alte materiale ieftine, 
au construit grajduri 
la un cost de 350-450 
lei de fiecare vită.

/

Să ne aiutăLuncănenli noștri au avut două mari bucurii în viață. Prima, cea din 1950, cînd au înființat gospodăria colectivă. A cestea, cînd noastră s-a agriculturii.Mi-oi îngădui, cu permisiunea dumneavoastră, să arăt în rindurile de față cum am pornit pe acest drum, noi cei din Luncani, și unde am ajuns astăzi. Colectiva am înființat-o in 1950, cu 62 de familii. Puține erau hectarele de pămint, iar animale, 4 cai și 7 vaci, toate slabe. Nu ța muncii în colectiv. Dar mănunchiul nostru de colectiviști, cu toții oameni harnici, dornici de a munci și a-și făuri un trai tot mai îmbelșugat, nu s-a speriat de greutățile începutului. Oamenii au muncit cu nădejde și încredere în viitorul luminos. Aveau doar far luminos partidul drag și iubit al clasei noastre muncitoare, care ne călăuzea pe drumul cel nou. Viața nouă pe care noi, colectiviștii, începusem să ne-o făurim inspira țăranilor cu gospodărie individuală tot mai multă în-

doua, cea din zilele a- au aflat ci fn regiunea încheiat colectivizarea

aveam nici experien-

Hei colective din Luncani execută mulsul în din cele mai igienice.

ssstssw-”* '■

veciniicredere in gospodăria colectivă. Lună de lună se ingroșau rindurile celor care veneau în gospodărie. în 1960 au intrat in colectivă ultimele familii de țărani cu gospodărie individuală. Numărul familiilor era acum de 285. Pămînturile luncăneni- lor nu mai aveau haturi, puteau fi mai bine lucrate cu mijloace mecanizate. In fiecare an le smulgeam rod tot mai bogat. Am înmulțit mult numărul animalelor, iar veniturile pe care ni le dă sectorul zootehnic, se numără anual în sute de mii de lei. Avem 358 de capete de bovine, din care 116 vaci de lapte, aproape 1.000 oi țigăi, precum și mulți porci. Pentru 1962 am încheiat contract să ingrășăm 400 de porci. După i că in le vom nic vor lei, cu mult decît în 1961. Recoltele bogate pe care le-am cules în fiecare an și veniturile mari pe care le-am do- bindit din sectorul zootehnic și din cel legumicol, au făcut ca traiul colectiviștilor să fie tot mai îmbelșugat. Iată, la noi, in Luncani, mai bine de 80 de colectiviști și-au ridicat case noi, vreo 150 și-au cumpărat garnituri noi de mobilă, mulți au aparate de radio, iar biciclete găsești in fiecare casă. De ale gurii și îmbrăcăminte, ce să mai vorbim. Sînt din belșug. De viața fericită și frumoasă care înflorea și se statornicea în casele luncănenilor eram mulțumiți cu toții. Nu eram însă bucuroși de faptul că in Gligorești, sat vecin, oamenii se urneau greu spre colectivă. Trecuseră proape 6 ani de cînd noi, cei Luncani înființasem colectiva, cei din Gligorești stăteau pe încă mai șovăiau. Atunci, comuniștii din colectiva noastră au hotărit să treacă degrabă și să-i ajute pe tovarășii vecini, pentru ca și ei să pășească pe drumul gospodăriei colective. Prin exemple grăitoare, comuniștii și colectiviștii cei mai harnic! din Luncani care au mers multe zile la rînd în satul vecin, le-au arătat oamenilor că singurul drum care duce spre un trai tot mai bun, este colectiva. De nenumărate ori, țăranii din

socotelile noastre, credem 1962, veniturile pe care realiza din sectorul zooteh- 1 fi aproape de 1 milion de 300.000—400.000 de lei mai

mai a- din dar loc.

S-a convins și omul meuAtunci cînd a fost sărbătoarea colectivizării în comuna noastră, la colectivă s-au mai trecut încă vre-o 300 de familii de întovărășiți. Amu colectiva noastră are 500 de familii și toate îs harnice ca albinele intr-o stupărie. în întovărășire am fost și eu cu Gheorghe. Da in toți cei trei-patru ani, cit am lucrat in întovărășire, parcă nu eram in apele mele. Ii ziceam mereu lui Gheorghe : „O fi la întovărășire bine da’ să știi, măi omule, că in colectivă e și mai bine. Ii mai bună colectiva că lucru-i lucru și ciștigu-i cișiig. Tu nu vezi, măi Gheorghe, că la colectivă alta-i rinduiala ? Că cci care sînt in colectivă au început să se scuture de necazuri ?” Geaba îi spuneam eu toate astea că nu mă puteam înțelege cu el. Ne sfădeam citu-i ziulica de mare, li dădeam exemplu, pe colectiviștii harnici care duceau acasă în fiecare an care încărcate cu bucate. I-aan vorbit în toamna trecută de Iosif Bart, Nicolae Moldovan și alții. Moldovan ăsta a luat de la colectivă vre-o 18 măji de grîu (1.800 kg.), cam 20 de cucuruz (2.000 kg. porumb) și alte bucate, iar pe deasupra și vreo cîteva mii de lei. îi ziceam lui Gheorghe și de cei care și-au făcut case noi cum îi vecinul Ștefan Andronache. Mai gră- iam și cu vecinii care-s în colectivă să mal stea de vorbă cu el, să-1 mai lămurească. M-am dus de multe ori și pe la Ion al lui Nemeș,

secretarul de partid de la noi, tot ■ cu gindul ăsta. Oamenii grăiau cu el, ii arătau lui Gheorghe că-n colectivă traiul va fi mai îmbelșugat, dar el o ținea una și bună: „Nu mă trec la colectivă! Mai aștept", i „Mai aștepți ! Ce să mai aștepți ?Pină cînd vrei să stai in casa asta veche de vreo 100 și ceva de ani, cu pămînt pe jos, acoperită cu paie ?“ îl întrebam eu.Tot așa o țineam cu omul meu. Intr-o zi, după ce am vorbit Iarăși cu el, Gheorghe îmi zise: „Astăzi mă duc de acasă. Oi veni diseară. Vezi de-mi pune ceva în traistă". In altă zi, tot așa. „Da’ ce te-o apucat, unde tot mergi tu?" l-am întrebat. „îi vedea tu". Și dreptu-i c-am văzut. Mi-a spus-o Nemeș secretam’ : „Lele Sofie, într-o zi, cînd ai vreme, să treci și-mneata pe la sfat să semnezi cererea pe care ne-a adus-o badea Gheorghe".N-ani mai grăit altceva cu el c-am mers de grabă să-1 văd pe Gheorghe. Sta țanțoș în poartă. Râdea pe sub mustață. Parcă ghicise de unde vin. „Amu îs și eu colectivistă ?" îl întreb. „Ești și tu da’ și eu“, roi-a răspuns omul. Atunci am aflat că in zilele alea, cînd lipsea de acasă, se ducea pe la tiveîe din satele vecihe să cum e rinduiala acolo. Și a lucruri faine.
SOFIA TULAI 

colectivistă din comuna

colec- vadă văzut
Luna

Cu încredere deplină — 
pe calea agriculturii socialiste

(Urmare din pag. I)este axat în întregime pe sarcinile ce se desprind din documentele Congresului al III-lea al partidului, ale plenarei C.C. al P.M.R. din 30 Iunie — 1 iulie 1961, din cuvintarea tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej la Consfătuirea pe țară a colectiviș-
ai tinerifost invitați la Lun- cum muncesc și cum să facăGligorești au câni să vadă trăiesc colectiviștii noștri, cunoștință cu belșugul. Dar iată că în 1957, un număr de 67 de fatnTii de întovărășiți din Gligorești au înființat gospodăria colectivă. Fără experiență în muncă erau și colectiviștii din Gligorești. „Să le dăm o mină de ajutor”, „Să ne ajutăm vecinii mai tineri", au spus din nou comuniștii din Luncani. Le-am împărtășit cu dragă inimă din experiența noastră, și la cultura cerealelor, și la creșterea animalelor. Membri din consiliul de conducere, brigadieri și colectiviști fruntași din Luncani au plecat ori la Gligorești în gadierui nostru de Socaciu, i-a ajutat brigăzilor, iar Vasile Aldea, brigadier la sectorul zootehnic, le-a împărtășit din experiența iui în creșterea animalelor. Apoi, tovarășul Petre Romașcanu, inginerul agronom al gospodăriei noastre, se ducea 5—6 zile din lună la Gligorești să-i ajute și să-i îndrume pe colectiviști în muncă. Pînă acum la colectiva din Gligorești nu se cultivau legume. „Grădina de legume cere prea multă muncă", spuneau unii colectiviști din Gligorești. „Cere, nu-i vorbă, dar și veniturile de la grădină sînt mari”, le arătam noi. începînd din acest an, colectiva din Gligorești a hotărit să cultive legume pe o suprafață de 8 hectare.Posibilități mari de dezvoltare are și gospodăria colectivă din Gligorești, mai ales după ce și in acest sat clujean s-a încheiat colectivizarea agriculturii. In planul de producție pe 1962, bunăoară, colectiva și-a trecut să mărească numărul vacilor cu lapte de Ia 30 la 80. Ai oilor de la 380 la 500. De asemenea, al porcilor. Noi, colectiviștii din Luncani, le urăm succese in muncă și îi asigurăm, totodată, că și de acum încolo ii ca să-și devreme

de nenumărate acest scop. Bri- cîmp, Benedict la organizarea

vom ajuta cu dragă inimă făurească cu un ceas mal un trai tot mai îmbelșugat.
EUGEN NEMETH președintele gospodăriei agricole colective din Luncani

tilor șl din recomandările Consfătuirii, ținind seama de condițiile noastre locale, se va asigura o dezvoltare armonioasă a economiei gospodăriilor colective. Sintem convinși că într-un timp relativ scurt, toate gospodăriile se vor ridica la nivelul celor fruntașe din regiune, devenind astfel unități agricole socialiste puternice, înfloritoare.Pentru continua întărire economico-organizatorică a creșterea continuă vegetale și animale pentru anul 1962 au fost pregătite și sînt încă în curs de pregătire o serie de măsuri. Astfel în prezent se desfășoară instruirea cadrelor de conducere din G.A.C. — președinți, brigadieri, socotitori, în cursuri de scurtă durată, în vederea creșterii calificării acestora pentru îmbunătățirea activității de conducere a G.A.C.Întrucît regiunea noastră are condiții favorabile pentru creșterea a- nimalelor, acestei ramuri i se va acorda în viitor o mare atenție, sectorul zootehnic devenind una din principalele surse de venituri ale gospodăriilor agricole colective. In anul 1962, efectivele de bovine, proprietate obștească, vor crește cu peste 50.000 capete.întrucît în regiunea Cluj sînt o serie de gospodării mai mici, în prezent se studiază posibilitățile de umre a unor gospodării mici în gospodării mai mari a căror suprafață să fie în jurul a 1.500 ha. Unirea gospodăriilor mici în gospodării mai mari va deschide largi perspective de dezvoltare economică a acestora, prin folosirea mai rațională a pă- mîntuiui și a forțelor de muncă. Unificarea G.A.C. va permite dezvoltarea mai armonioasă a diferitelor ramuri de producție.însuflețiți de mărețele realizări, folosind din plin sprijinul permanent acordat de partid și guvern țărănimii noastre muncitoare, masa întreagă de colectiviști, îndrumați de organele și organizațiile de partid, se pregătesc temeinic pentru campania de primăvară. Ei sînt ho- tărîți ca prin forțe unite să pășească pe drumul ales spre noi realizări în consolidarea economică, a gospodăriilor lor și sporirea continuă a producției agricole în regiunea noastră, iar prin aceasta spre o ridicare continuă a nivelului de trai material și cultural al celor ce muncesc.

G. A. C. șl a producției

Padină realizată sub 
îngrijirea redactorilorl. BRETTFELD și GH. BAC1U



Pămintul renaște
întîla oară am aliat de terenu

rile acestea nisipoase cercetind 
harta geografică a Ucrainei. Măr
turisesc că mi le-am închipuit 
atunci ca pe un deșert.

Străbătind această .Sahară", a 
Ucrainei, mi-am dat seama că lu
crurile stau altfel decit mile zu
grăvise Închipuirea. Prin faja ochi
lor se succed livezi, vii, grădini de 
zarzavat, lanuri de porumb, sate 
lipite unele de altele, splendide 
alei de salcimi, șiruri de mesteceni 
tineri. Iar toate acestea alternea
ză cu zone de teren nisipos, unde 
temperatura solului se ridică pe 
vreme de arșiță la 60—70 de grade.

Drumul pe care merg duce la 
Țiurupinsk, un orășel liniștit, cufun
dat în verdeață, cum sint multe 
altele in Ucraina. Aici se ailă Sta
țiunea de cercetări științifice din 
regiunea Niprului Interior, care are 
o existență de aproape treizeci și 
cinci de ani. Stațiunea e destul de 
mare : 2.700 hectare de pămînt,
din care 640 ha pădure și 173 ha 
vii, livezi și pepiniere. Cea mai 
mare supraiață (1.500 ha) o consti
tuie, însă, terenurile nisipoase, care 
urmează să fie valorificate.

Cîndva, încă pe timpul țarului, 
s au elaborat chiar proiecte de 
împădurire a acestei zone. Dar pro
iectele respective au avut o soartă 
tristă, pierzîndu-se fără urmă prin 
hîrțoagele cancelariilor. Nici vis
tieria țarului și nici moșierii nu 
erau dispuși să învestească bani 
In niște terenuri nisipoase. Numai 
stăpinul cel nou al pâmintului, omul 
sovietic, a știut să aprecieze ca un 
bun gospodar problema valoriiică- 
rii acestor terenuri.

Directorul Stațiunii de cercetări 
științifice din Țiurupinsk, Vladimir 
Nikolaevid Vinogradov, candidat 
în științe agricole, îmi vorbește cu 
multă căldură de cel care iac ca 
acest pămînt să renască.

Cu multă indirjlre șl cu mult 
folos muncește Daniil Petrovid To- 
ropogrlțki, care a elaborat și a 
aplicat agrotehnica cultivării pinu
lui in pepinierele locale și a făcut 
recomandări prețioase in legătură 
cu agrotehnica creării de culturi 
forestiere pe terenurile nisipoase. 
Mult apreciată de colectivul sta
țiunii este Natalia Lvovna 
colaborator științific, care 
borat tehnica întreținerii 
Specialiștii stațiunii au
prețioase în persoana pădurarului 
Alexei Petrovid Mozgovoi de la

Bergholț, 
a ela- 

puiețllor. 
ajutoare

R. P. Mongolă

Succesele 
crescătorilor de animaleIn R. P. Mongolă, anul trecut, in comparație cu anul 1960, șeptelul a sporit cu 1,7 la sută în gospodăriile agricole de stat și cu 1,1 la 
sută în uniunile agricole. în aceeași perioadă, epizootiile au scăzut 17,8 la sută, iar la vitele tinere cu 18,7 la sută.Potrivit sarcinilor trasate,
baza aplicării cuceririlor științeiviitorii cinci ani șeptelul urmează 
să sporească cu 11 la sută, deci cu peste 2 milioane de capete, iar pro
ducția agricolă cu 1,8 la sută.

CU

pe 
în

lngi- Gu-ocolul silvic Clulakovakl și a 
norului Alexandr VasUlevid 
Uaev de la gospodăria forestieră 
Novo-Maiadkovsld. caze a început 
să tolosească și să perfecționeze 
primul mecanismele destinate pre
gătirii solului ți Întreținerii culturi
lor forestiere. Adepți ai noului, spe
cialiștii silvici V. A. Ponomarenko, 
N. S- Osmeliuh, A. 
plica cu stăruință 
realizările științei.

— In ultimii ani, 
rectorul stațiunii, 
duri pe o suprafață 
18.000 hectare. Scopul nostru este 
de a valorifica In anii apropiați 
toate terenurile nisipoase ale Fon
dului silvic al statului, cu o supra
față de peste 70.000 hectare.

Colectivul stațiunii a contribuit 
mult și la dezvoltarea viticulturii pe 
terenurile nisipoase. In gospodăria 
experimentală se cultivă in pre
zent aproape 700 soiuri de viță de 
vie. In ultimii ani s-au livrat col
hozurilor și sovhozurilor din dife
rite regiuni ale Ucrainei peste 7,5 
milioane de butași.

Experiențele și cercetările iau o 
amploare tot mai mare. Colectivul 
stațiunii are planuri precise de aju
torare tot mai intensă a agricul
turii și silviculturii. Aceste planuri 
sînt dictate de viață și ele vor fi 
iară îndoiala duse la îndeplinire.

A. KOZLOV

A. Irijevski a- 
în producție

Îmi spune di- 
s-cru plantat pâ- 

de aproape

Coexistenta
I

Desfășurarea evenimentelor inter. I naționale confirmă justețea politicii 
| externe desfășurate de Uniunea So- i me tic ă și celelalte state socialiste 

care consideră că, in condițiile exis- j tenței puternicului lagăr socialist, 
; disputând de o impresionantă putere 

economică, politică și militară, a 
avintului luptei tuturor popoarelor 
pentru apărarea păcii, războiul poate 
fi preintimpinat și poate fi asigurată 
coexistența pașnică a celor două sis
teme sociale diferite.

Declarațiile mareșalilor sovietici 
Malinovschi și Gorșkov in care s-a 
dat un puternic avertisment unor mi
litari occidentali, belicoși și irespon
sabili, amintindu-se că Uniunea So
vietică dispune de un intreg arsenal 
de arme moderne în stare să nimi
cească total orice agresiune impe
rialistă. au avut efectul unui duș 
rece pentru capetele înfierbântate 
ale unor generali de la Pentagon sau 
ai fostului Wehrmacht.

Înainte cu câteva zile, Steward 
Alsop, unul din gazetarii americani 
purtători de cuvînt ai cercurilor a- 
gresive, a publicat în revista Time and Tide un lung articol despre ca
pacitatea militară a N.A.T.O.. în care 
era obligat să recunoască textual că 
„alianța N.A.T.O. nu a reușit să rea
lizeze obiectivul militar pentru care 
a fost creată". Comentatorul ameri
can ajungea la o asemenea concluzie 
pesimistă deoarece — afirmă el — 
puterile N.A.T.O. pot duce sau un

I
I

pașnică poate fi asigurată
ION MIHAILEANU

război atomic care va distruge 
Europa occidentală, sau un război 
convențional care ar fi ciștigat de 
Uniunea Sovietică. Steward Alsop a 
găsit și o imagine plastică comparind 
puterile occidentale cu Samson care, 
după ce Dalila i-a tăiat pârul, și-a 
putut folosi puterea numai pentru 
a dărîma templul peste el.

Asemenea recunoașteri a forței de 
apărare de care dispune lagărul so
cialist au fost însoțite de văicăreli 
asupra continuei schimbări a rapor
tului de forțe pe plan politic in de
favoarea imperialismului. Cel care a 
vărsat recent lacrimi de amărăciune 
nu e altcineva decit însuși Nelson 
Rockefeller, unul dintre cei mai 
mari bogătași americani, care se 
plingea in felul următor: „Cheltuim 
miliarde pentru ajutor militar și e- 
conomic, pe o bază unilaterală sau 
bilaterală și în acest proces, pierdem 
teren... S-au prăbușit imperiile, dar 
n-am realizat noul cadru al ordinei 
mondiale"... (capitaliste, adăugăm 
noi).

Politicienii sau gazetarii burghezi 
de acest tip nu obișnuiesc să tragă 
concluziile cuvenite după asemenea 
constatări. Așa se explică de ce uu 
fost torpilate recentele tratative asu
pra încetării experiențelor nucleare

Răspunsul demn al poporului 
Cubei libere

Poporul eu ban ți-a spus cu hotârire 
demnitate cuvîntul față de noulȘi

complot imperialist pus la cale de 
cercurile guvernante din S.U.A. și de 
marionetele lor la Conferința de la 
Punta del Este împotriva țârii sale. In 
ziua de 4 februarie a avut loc la Ha
vana cea de-a doua Adunare Națio
nală Generală a poporului Cubei. A 
fost o demonstrație grandioasă la 
care a luat parte peste un milion și 
jumătate de cubani. Ei au ascultat cu 
atenție și au subliniat cu ovații fur
tunoase, îndelung prelungite, cuvintă- 
rile rostite de conducătorii țării lor, 
președintele republicii, Osvaldo Dorti- 
cos, și primul ministru, Fidel Castro 
și mesajul trimis Adunării de președin
tele Consiliului de Miniștri al Uniunii 
Sovietice, N. S. Hrușciov. Grandioasa 
adunare populară a adoptat apoi cea 
de-a doua Declarație de la Havana.

De la un capăt la altul, Declarația 
este străbătută de încrederea nes
trămutată a poporului cuban in juste
țea cauzei sale. Declarația demască 
cu vigoare comploturile și urzelile 
mirșave puse la cale de cercurile 
agresive din S.UA în cirdâșie cu oli
garhia de pe continentul latino- 
american, cu scopul vădit de a su
gruma revoluția cubană și a înăbuși 
lupta revoluționară a popoarelor din 
această parte a lumii. Dar așa cum se 
subliniază in Declarație „forțele care 
pun in mișcare popoarele - adevărații 
creatori ai istoriei - sint mai puternice 
decit voința și teroarea oligarhiei 
dominante".

Politica de înăbușire treptată a su
veranității țărilor latino-amencane, de 
amestec grosolan în treburile interne 
ale acestor țări, promovată de impe
rialismul american, a atins punctul 
său culminant la recenta conferință 
de la Punta del Este a miniștrilor Afa
cerilor Externe ai țârilor membre ale 
Organizației statelor americane. Acolo, 
folosind cele mai mirșave metode de 
presiune și șantaj, imperialismul ame-

rican a căutat să-ți impună punctul 
său de vedere. Dar Statele Unite au 
izbutit să-ți strecoare hotăririle lor 
numai cu ajutorul unui mănunchi de 
reprezentanți ai oligarhiei unor țări 
cu o populație ce reprezintă abia o 
treime din populația continentului 
latmo-american.

La Punta del Este, se spune in 
Declarație, s-a dat o bătălie ideolo
gică între revoluția cubană și impe
rialismul american. Cuba a reprezen
tat popoarele, S.U.A. au reprezentat 
monopolurile ; Cuba a vorbit in nu
mele maselor exploatate din America, 
S.U.A. - in numele oligarhiei, al ex
ploatatorilor, al imperialiștilor; Cuba 
s-a pronunțat pentru suveranitate, 
S.U.A. - pentru intervenție ; Cuba s-a 
pronunțat pentru naționalizarea între
prinderilor străine, pentru cultură, 
pentru reforma agrară, pentru indus
trializarea țărilor din America, pen
tru muncă creatoare, S.U.A. pentru 
noi investiții de capital in străinătate, 
pentru obscurantism, pentru latifundii, 
pentru slaba dezvoltare, pentru sa
botaj și pentru teroarea contrarevo
luționară dezlănțuită de agenții ame
ricani—

Cu aceeași vigoare, Declarația de 
la Havana infățișeazâ tabloul con
dițiilor de trai, extrem de grele, ale 
popoarelor din America Latină, ca ur
mare a politicii colonialiste de jaf a 
S.UJL, ți iți ezprimă încrederea că 
lupta de eliberare începută de popoa
rele din aceste țări nu va fi oprită 
de nimic, că ele iți vor cuceri o ade
vărată independență.

Cea de-a doua Adunare Națională 
Generală a poporului Cubei a consti
tuit o nouă lovitură dată de poporul 
cuban planurilor agresive ale imperia
lismului ți celor care se tirăsc orbește 
la coada lui in dauna intereselor pro
priilor țări. întreaga desfășurare a 
Adunării, conținutul declarației și în
suflețirea cu care ea a fost adoptată 
reflectă voința de luptă a unui popor

liber de a-ți apăra fără șovăire cu
ceririle împotriva provocărilor și pla
nurilor mirșave urzite de cercurile im
perialiste și ciracii lor. In această 
luptă Cuba nu este singură. De par
tea sa sint toate popoarele iubitoare 
de pace, toți oamenii cinstiți din 
lume. De partea sa se află gloriosul 
popor sovietic și toate popoarele ce
lorlalte țări socialiste. Pe zi ce trece 
in toate colțurile lumii crește mișcarea 
de solidaritate a popoarelor cu Cuba.

Opinia publică mondială urmărește 
cu atenție evoluția evenimentelor din 
America Latină. Ea consideră că e 
necesar ca Organizația Națiunilor 
Unite, al cărei Comitet Politic dezbate 
în aceste zile plingerea Cubei împo
triva S.U.A., să ia atitudine 
împotriva planurilor agresive 
vernanților S.U.A. In această 
mă delegațiile țării noastre 
Cehoslovace au prezentat, in 
tul Politic al O.N.U., un proiect de 
rezoluție în care se cere ca guvernul 
S.U.A. să pună capăt amestecului in 
treburile interne ale Cubei ți tuturor 
acțiunilor îndreptate împotriva integri
tății teritoriale și independenței poli
tice a Cubei. Proiectul de rezoluție 
cheamă guvernele Cubei ți S.U.A. să 
reglementeze divergențele existente 
cu ajutorul mijloacelor pașnice. A- 
doptarea acestui proiect de rezoluție 
ar constitui, desigur, o manifestare a 
O.N.U. in sprijinul popoarelor care-și 
apără libertatea ți independența lor, 
cuceririle lor revoluționare.

hotărită 
ale gu- 
proble- 

și R. S. 
Comite-

Redesfundatul parțial în viile de pe nisipuri
(Urmare din pag. I)de peste 20 m., alternînd cu straturi de pietriș.Experiența a fost amplasată în- tr-o parcelă cu soiul Chasselas d — oră, plantat la distanța de 1,50X1,25, cu 31 la sută goluri, în vîrstă de peste 50 ani, cu producții de mai mulți ani slabe. Perioada de experimentare a fost de 5 ani.Experiența a cuprins un număr total de 7 variante după cum urmează :V 0 — Martor — neredesfundat, neîngrășat;VI — Redesfundatul intervalelor din 2 în 2 rinduri ;V 2 — Redesfundatul intervalelor din 2 în 2 rinduri cu încorporarea a 20 to/ha gunoi de grajd;V 3 — Redesfundarea consecutivă a intervalelor cu încorporarea a 20 to/ha gunoi de grajd;V 4 — Redesfundarea intervalelor din 3 în 3 rinduri;V 5 — Redesfundarea intervalelor din 3 în 3 rinduri, cu încorporarea a 20 to/ha gunoi de grajd;

V 6 — Redesfundarea intervalelor din 3 in 3 rinduri cu încorporarea a 20 to/ha tescovină compostată.Fiecare variantă a avut 4 repetiții așezate în fîșii, cap la cap.Redesfundatul s-a făcut primăvara de timpuriu înainte de intrarea viței de vie în perioada de vegetație activă, pe intervalele rinduri, corîform variantelor, adîncimea de 60 cm.Aplicarea îngrășămintelor s-a făcut în etape. Martorului nu 1 s-a aplicat nici un fel de tratament, în afară de cele obișnuite in gospodărie.In cursul perioadei de vegetație, în fiecare an s-au făcut observații privind vegetația și îndeosebi numărul de lăstari fertili, producția de struguri la butuc și Ia hectar, precum și calitatea acestora.Numărul mediu de ciorchini pe butuc, butuc, porția Iul de

dlntre la

producția medie reală pe producția la ha, cit și pro- depășirli rezultă din tabe- mal jos.
Varianta Nr. mediu de ciorchini pe butuc Producția medie reală pe butuc (kg.) Producția calculată kg/ha %de realizare

0 25,65 2,370 5.738 100,001 27,30 2,800 6.779 118,702 38,00 3,530 8547 148,903 34,50 3,010 7287 127,104 31,60 2,920 7.069 121,405 31,90 3,450 8352 145506 25,40 2,970 7.190 125,30
Din analiza tabelului de mal sus, rezultă că producția medie obținută la butuc, cît șl producția la hectar a variantelor redes- fundate a depășit pe cea a martorului cu 18,7 la sută pînă la 48,9 la sută. Sporul de producție realizat a fost de 1.041—2.809 kg. la hectar față de martor.

Această experiență s-a aplicat pentru prima dată la punctul experimental viticol de la GAS. Ivești, ca urmare a rezultatelor foarte bune obținute în podgoria Odo- bești, în urma redesfundatului parțial.Deși variantele, cantitățile de îngrășăminte, cit și condițiile pe-

doclimatice diferă mult de la podgoria Odobești la Ivești, rezultatele sint edificatoare în favoarea a- plicărti acesteia in toate podgoriile.Datorită rezultatelor foarte bune obținute la stațiunea Odobești, ceastă metodă s-a extins prin termediul punctelor de sprijin gospodăriile agricole de stat tești și Panciu (cu condiții asemănătoare podgoriei Odobești). Suprafețele pe care s-au aplicat sînt următoarele: la GA^. Cotești 12 ha., iar la GAS. Panciu 10 ha. plantație de vie pe rod.Producția obținută a fost de peste 12.000 kg. struguri la ha. la GAS. Cotești și de aproape 14.000 kg. struguri la ha la GAS. Panciu.După cum se știe, potrivit sarcinilor trasate de Directivele Congresului al III-lea al P_M.R. trebuie ca în 1965 suprafața totală cu vii să ajungă la 300.000 de hectare.In scopul îndeplinirii acestei importante sarcini și obținerii în 1965 a 1.400.000 tone struguri este necesar — așa cum se subliniază în Recomandările comisiei tru problemele producției viticole , a Consfătuirii pe a țăranilor colectiviști, ca tehnica viticolă să fie substanțial îmbunătățită.Intre altele, comisia pentru problemele privind producția pomi- vltlcolă a recomandat și redesfundarea parțială a solului cu încorporarea concomitentă a îngrășămintelor minerale și organice .Socotim deci că — studiată temeinic — experiența stațiunii noastre expusă mai sus în problema respectivă va putea fi folositoare multor unități agricole socialiste, în scopul realizării cu succes a sarcinilor ce le stau in față, în ce privește dezvoltarea vitl culturii.

pen- pomi- țară agro-

Spartachiada de iarnă a tineretului 
In satele regiunii Olteniade la Geneva, de ce S.U.A. împreu

nă cu celelalte puteri occidentale 
continuă febril cursa înarmărilor 
nucleare. Elocvent pentru a înțele
ge o parte din cauzele manevrelor 
obstrucționiste ale puterilor N.A.T.O. 
in problema dezarmării este stu
diul întocmit de un cotnitet alcătuit 
din 9 experți guvernamentali ame
ricani care și-au propus să răspundă 
la întrebarea: Ce s-ar 
S.U.A. dacă se ajunge 
mare generală ?După ce comitetul 
tabel despre evoluția 
pentru înarmare pe care-l 
ducem:

pînă în 1965 — 60 miliarde dolari 
dolari 

dolari 
dolari 
dolari 

el ajunge la concluzia că „un aseme
nea declin continuu în cheltuielile 
de înarmare" va fi „o serioasă 
zdruncinare pentru economia 
S.U.A". Nu contestăm faptul că e- 
conomia capitalistă se menține prin 
cursa înarmărilor, dar zdruncinarea 
cea mai serioasă e valabilă în pri
mul rind pentru supraprofiturile mo
nopolurilor interesate in industria 
armamentului nuclear. Statistica co
mitetului guvernamental este grăi
toare pentru sinceritatea poziției pu. 
terilor occidentale care se pronunță 
în vorbe pentru dezarmarea gene
rală, dar practic doresc s-o amine 
pînă

Pe 
forțe 
chiar 
ce fac obstrucție in calea tratative
lor pentru încetarea experiențelor 
nucleare, cum ar fi • de pildă Artur 
Dean, sînt obligați să recunoască că 
„tratativele trebuie să continue sau 
rezultatul va fi distrugerea orașelor 
americane". In același sens a vorbit 
zilele trecute și Bowles, consilierul 
special al președintelui Kennedy, 
care cerea să se recunoască „apari
ția Uniunii Sovietice, așa cum este 
ea astăzi, o importantă putere mi
litară și industrială". Președintele
S.U.A., Kennedy, în conferința de 
presă la care a fost invitat să parti
cipe Adjubei, redactorul șef al ziaru
lui Izvestia, afirma că între Est și 
Vest „toate căile de comunicare tre
buie menținute larg deschise", iar la 
întrebarea unui ziarist american, 
despre eventualitatea unei vizite în 
Uniunea Sovietică, el a răspuns — 
condiționînd totul în funcție de o 
așa-zisă îmbunătățire a relațiilor Est- 
Vest — că „o invitație în acest sens 
și acceptarea acestei invitații ar avea 
o mare greutate în slăbirea încordă
rii care marchează relațiile dintre 
cele două țări".

Uniunea Sovietică și celelalte țări 
socialiste se meilțin cu fermitate pe 
pozițiile și principiile politicii de 
coexistență pașnică între cele două 
sisteme, promovează cu consecven
ță metoda tratativelor pentru rezol
varea problemelor litigioase. Aceas
ta presupune însă ca puterile occi
dentale să renunțe la falimentara 
politică de pe poziții de forță, să fie 
gata să ducă tratativele in spirit rea
list, pentru a se rezolva în spiritul 
intereselor păcii o serie de probleme 
ca problema dezarmării, problema 
germană și a Berlinului occidental, 
a lichidării colonialismului.
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fundalul raportului real de 
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Ca în toată țara și în regiunea ' i de iarnă a a mediulOltenia Spartachiada tineretului a atras participarea zeci de mii de tineri din sătesc.Un fapt pozitiv demn de remarcat : pentru popularizarea cerilor Spartachiadei de iarnă, pe lingă afișele editate pe plan central multe consilii raionale U.C.F.S. au inițiat acțiuni de popularizare pe plan local folosind stațiile de radîoficare și amplificare, gazetele de perete și de stradă, presa regională și raională etc.întrecerile primei etape au găsit, în cea mai mare măsură, asociațiile sportive sătești pregătite. Dintre comisiile raionale cu cea mai bună activitate trebuie menționate cea din Turnu Severin, care a antrenat peste 11.000 participanți dintre care 3.165 tinere, cea din Băilești cu 10.000 de participanți și cea Corabia care a obținut asemănătoare. Nu aceleași rezultate le-au obținut comisiile raionale Calafat, Gilort și Oltețu, în care numărul de participanți era pînă la 25 ianuarie de 3.453, 3495 și 4.587 de tineri.Cauza principală a acestei mobilizări necorespunzătoare o constituie slaba activitate a comisiilor raionale și a consiliilor asociațiilor sportive, lipsa unor măsuri organizatorice de popularizare eficiente, superficialitatea cu care au privit această sarcină activul U.C.F.S., conducerile unor cămine culturale și organizații comunale U.T.M. Situația aceasta este cu atît mai surprinzătoare dacă ne gîndim că bilanțul sportiv al anului trecut ne arătase posibilități mai mari în mobilizarea tineretului sătesc la competițiile de masă. Numai lipsa de preocupare și dezinteres pentru o muncă temeinică în rîn- dul tinerilor sportivi a făcut ca în asociațiile sportive „Șoimii" Bălă- cița, și „Tractorul" Rogova din raionul Vînju Mare, „Recolta" Ga- baucea și „Spic de grîu" Ghindeni, raionul Craiova să se organizeze un număr mic de concursuri, iar participarea tinerilor țărani mun-
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citori să fie nesatisfăcătoare. Cît privește consiliile, asociațiile sportive din comunele Otelișu, Dicu- lești și Irimești, toate din raionul Oltețu, acestea parcă nici nu au auzit de întrecerile Spartachiadei de iarnă a tineretului și ca urmare nu organizaseră pînă la sfîrșitul lunii ianuarie nici un concurs.Desigur, caracteristic pentru marea majoritate a asociațiilor spor-^^ tive sătești din regiunea Olteniaf sînt rezultatele bune, antrenare;^ la întreceri a zeci de mii de tineri *- colectiviști, elevi, mecanizatori și muncitori din gospodăriile agricole de stat, care au îndrăgit sportul și doresc să-l practice în tot timpul anului. Printre zecile de asociații sportive fruntașe în organizarea întrecerilor Spartachiadei de iarnă se numără „Biruința" Caraula, „Drum Nou" Boureni, „Rîndunica" Rudari, din raionul Băilești, „Tractorul" Corabia, „Recolta" Dăbuleni și „Oltul" Izbi- ceni, din raionul Corabia, „Vodița" din Podeni, raionul Turnu Severin (care a obținut rezultate excelente în organizarea întrecerilor de schi) și altele.După datele existente la 25 ianuarie, în 11 raioane din regiunea Oltenia participaseră la întrecerile Spartachiadei de iarnă 74.241 de tineri și tinere, de un deosebit succes bucurîndu-se întrecerile de șah, gimnastică, trîntă și săniuțe. , Ținînd seama de faptul că întrece- f rile primei etape se pot desfășura pînă la 15 februarie, această cifră va crește încă, mai ales dacă șe vor lua unele măsuri operative în raioanele cu rezultate mai slabe. De asemenea, comisiile raionale pot trage unele învățăminte și în ceea ce privește participările încă necorespunzătoare, și deci slaba popularitate de care se bucură halterele, schiul și patinajul. Condițiile favorabile din această lună trebuie să determine organizarea unor frumoase întreceri de schi, precum și de patinaj. Fără inițiativă și preocupare aceste sporturi, deloc dificile, vor rămîne altfel mai departe nepracticate.
LUCIAN CURSARU
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ASIGURAȚI FACULTATIV 
CULTURILE AGRICOLE 

SI 
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Nu folosiți butelia încălzind-o 
sauțininU-oînpoziție orizontala. 

Pericol de explozie/

CURSURI DE PREGĂTIRE 
PENTRU CONCURSUL 

DE ADMITEREInstitutul Agronomic „Nicolae Bălcescu" București, începînd cu data de 11 martie 1982, organizează un ciclu de pregătire și consultații pentru cei care doresc să candideze la concursul de admitere în Facultățile de Agricultură și Zootehnie, Horticultura și Medicină Veterinară.Pregătirea are loc in fiecare duminică, intre orele 8-14 Ia sediul institutului din Bdul. Mărăști nr. 59 (tramvai 3, 4, autobuz 31, troleibuz 81, 82, telefon 18.22.30)înscrierile se fac zilnic între orele 8-14 secretariatul Facultății de agricultură și zootehnie, etajul I, camera 72.
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